
 
Protokół nr 13/2024 

z XIII Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
V kadencji w dniu 7 lutego 2024 r. 

 
Porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji, powitanie gości i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad, rozpatrzenie wniosków o uzupełnienie 
porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Pani Nadii Szczereckiej.  

4. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Nikodemowi Nowickiemu.  

5. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Stanisławowi Białce.  

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia opinii Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania w sprawie obywatelskiego projektu uchwały Rady Miasta 
Poznania w/s wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta 
Poznania polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i 
terenów przeznaczanych pod małą retencję na terenie Miasta Poznania. 

7. Dyskusja w sprawie działań Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
związku z sygnałami mieszkańców miasta Poznania dotyczącymi 
niebezpiecznych sytuacji w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy 
ulicy Pleszewskiej 1 w Poznaniu.  

8. Projekt uchwały w sprawie wystosowania oświadczenia wobec sytuacji 
mających miejsce w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy ul. 
Pleszewskiej 1 w Poznaniu. 

9. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia badania efektywności 
wykorzystania środków w ramach Funduszu Samorządów Uczniowskich 
oraz analizy oczekiwań interesariuszy w kontekście waloryzacji środków 
przyznawanych w ramach konkursu. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi „Świadomie Wybieram”.  

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie przeprowadzenia badań przez 
Komisję Polityki Społecznej i Zdrowia: 

• dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia psychicznego oraz 
samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności 
lokalnej Miasta Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł 



wsparcia psychologicznego; 

• dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych przez uczniów szkół 
średnich, zlokalizowanych na obszarze Miasta Poznania. 

12. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu       
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi „Poznański Festiwal Nauki 
i Sztuki”. 

13. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi „#BezEkranowi”. 

14. Projekt uchwał w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania projektowi „ŚwiadomieNieBiorę”. 

15. Sprawozdanie z badania przeprowadzonego przez Komisję Transportu i 
Infrastruktury Miasta.  

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji badania, o którym 
mowa w uchwale Nr XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z 
dnia 18 stycznia 2024 r.  

17. Projekt uchwały uchylająca uchwałę Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu 
usprawiedliwień nieobecności radnych podczas sesji. 

18. Zmiany osobowe w składach Komisji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

19. Uzupełnione sprawozdanie z prac Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia. 

20. Uzupełnione sprawozdanie z prac Komisji Kultury i Sportu.  

21. Wolne głosy i wnioski.  

22. Zamknięcie sesji.  
  



Ad. 1. Otwarcie sesji, powitanie gości i stwierdzenie kworum. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz przywitał gości 
posiedzenia – Zastępcę Dyrektora Wydziału Rozwoju Miasta i Współpracy 
Międzynarodowej Urzędu Miasta Poznania oraz Pełnomocniczkę Prezydenta Miasta 
Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej Panią Annę Wawdysz oraz 
przedstawicieli wnioskodawców o honorowy patronat – Wiktora Stanisławka, Wiktora 
Tobiczyka, Jakuba Maklesa, Jana Koźleckiego, Przemysław Dymaczewskiego, Maxa 
Hadyńskiego, Katarzynę Bobkowską, Ignacego Kicińskiego, Martynę Filipiak oraz Kacpra 
Sikorę, stwierdził kworum, tym samym rozpoczął XIII Sesję V kadencji Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania. Sesja odbyła się w Sali Sesyjnej nr 2 im. Wojciecha Szczęsnego Kaczmarka 
w Urzędzie Miasta Poznania przy Placu Kolegiackim 17. Ponadto, w posiedzeniu 
uczestniczyli z ramienia Urzędu Miasta Poznania Zastępca Dyrektora Wydziału Zdrowia i 
Spraw Społecznych Pani Joanna Olenderek oraz pracownik Wydziału Sportu ds. 
upowszechnienia sportu Pan Michał Turno.  

Lista obecności członków Młodzieżowej Rady stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
 
 

Ad. 2. Przedstawienie porządku obrad, rozpatrzenie wniosków o uzupełnienie porządku 
obrad. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz przedłożył 
Młodzieżowej Radzie wnioski o zmianę porządku obrad. Pierwszy dotyczył dodania punktu 
trzeciego dotyczącego rozpatrzenia wniosku Prezydium w sprawie stwierdzenia 
wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Pani Nadii Szczereckiej. 
Następnie, dodania punktu czwartego w sprawie rozpatrzenia wniosku Prezydium w 
sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Panu Nikodemowi Nowickiemu. Kolejny dotyczył dodania punktu piątego w sprawie 
rozpatrzenia wniosku Prezydium w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Stanisławowi Białce. Ze względu na zbieżny 
charakter wniosków PK zarządził głosowanie łączne (en bloc) w sprawie powyższych trzech 
wniosków. Dodał, że przedłożenie wniosku w sprawie wygaśnięcia mandatów członków 
Młodzieżowej Rady wynika z postanowień Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, 
które wskazują na konieczność usprawiedliwienia swojej nieobecności w terminie 7 dni od 
momentu posiedzenia Rady. W przypadku dwóch nieusprawiedliwionych nieobecności, 
Prezydium występuje ze stosownym wnioskiem w sprawie wygaszenia mandatów.  

W związku z brakiem sprzeciwu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania. 

 
 

Głosowanie: w/s wniosku Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotra Krzeszkiewicza o dodanie do porządku obrad punktów dotyczących rozpatrzenia 



wniosków Prezydium w/s wygaszenia mandatów członka Młodzieżowej Rady  

„za” – 25, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania Młodzieżowa Rada dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 

Następny wniosek dotyczył zmiany nazwy punktu szóstego w brzmieniu – „Skierowanie 
wniosku Młodzieżowej Rady Miasta Poznania o podjęcie inicjatywy uchwałodawczej w 
przedmiocie wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Poznania 
polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod 
małą retencję na terenie Miasta Poznania” na „Projekt uchwały w sprawie przyjęcia opinii 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w sprawie obywatelskiego projektu uchwały Rady 
Miasta Poznania w/s wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Poznania 
polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod 
mała retencję na terenie Miasta Poznania”. Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania Piotr Krzeszkiewicz dodał, że zmiana wynika ze zmiany przedmiotu głosowania – 
pierwotny projekt uchwały w/s wystąpienia z wnioskiem o podjęcie inicjatywy został 
wycofany przez wnioskodawczynię i zastąpiony wnioskiem o wyrażenie wobec złożonego 
w Biurze Rady Miasta projektu uchwały RMP autorstwa obywatelskiego komitetu 
inicjatywy uchwałodawczej opinii pozytywnym. 

Następny dotyczył przeniesienia punktu w sprawie dyskusji dot. działań Młodzieżowej Rady 
w związku z sytuacją w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania”, po punkcie szóstym. 

Kolejny dotyczył dodania punktu ósmego dotyczącego wystosowania oświadczenia 
Młodzieżowej Rady wobec niebezpiecznych sytuacji mających miejsce w pobliżu Centrum 
Handlowego „Posnania”.  Dodał, że projekt jest inicjatywą Komisji Polityki Społecznej i 
Zdrowia. 

Kolejny dotyczył usunięcia z porządku obrad punktu dotyczącego rozpatrzenia wniosku o 
przyznanie honorowego patronatu projektowi „Poznań Science-Slam”. Uzasadnił, że 
przedstawiciele wnioskodawców poprosili o przeniesienie rozpatrzenia wniosku na kolejną 
sesję z powodu zmian w formule projektu.   

Kolejny dotyczył dodania punktu czternastego dotyczącego rozpatrzenia wniosku o 
udzielenie honorowego patronatu projektowi „#BezEkranowi”. 

Kolejny dotyczył dodania punktu dotyczącego rozpatrzenia wniosku o udzielenie 
honorowego patronatu projektowi „Poznań Climate Change Conference 2024”.  

Kolejny dotyczył dodania punktu dotyczącego przyjęcia raportu z realizacji badania, o 
którym mowa w uchwale Nr XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 18 
stycznia 2024 r. 

Kolejny dotyczył dodania punktu dotyczącego uchylenia uchwały Nr LXIV/2/2018 



Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu 
usprawiedliwień nieobecności radnych podczas sesji.  

Kolejny dotyczył dodania punktu dotyczącego uchylenia uchwały Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej.  

Ostatni dotyczył dodania punktu dotyczącego uchylenia uchwały Nr V/5/2022 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

W związku z brakiem sprzeciwu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania. 

 
 

Głosowanie: w/s wniosków Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotra Krzeszkiewicza o zmianę porządku obrad (wskazanych powyżej) 

„za” – 27, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania Młodzieżowa Rada dokonała zmiany porządku obrad. 
 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
 

Ad. 3. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Pani Nadii Szczereckiej. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował, 
że w związku z faktem, iż Pani Nadia Szczerecka – sprawując mandat członka nie dopełniła 
obowiązku wynikającego ze Statutu Młodzieżowej Rady – Prezydium obligatoryjnie 
wystąpiło z wnioskiem o stwierdzenie wygaśnięcia jej mandatu.  

Wobec braku pytań, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona 
Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał 
projekt uchwały. Po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 
 

Głosowanie: w/s stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania Pani Nadii Szczereckiej.  

„za” – 25, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 1 
 



 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XCV/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w 
sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Pani Nadii Szczereckiej stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 
 

Ad. 4. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Nikodemowi Nowickiemu. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz ponownie 
poinformował, że w związku z faktem, iż Pan Nikodem Nowicki – sprawując mandat członka 
nie dopełnił obowiązku wynikającego ze Statutu Młodzieżowej Rady – Prezydium 
obligatoryjnie wystąpiło z wnioskiem o stwierdzenie wygaśnięcia jego mandatu.  

Wobec braku pytań, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona 
Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał 
projekt uchwały.  

W tym momencie Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki zapytał, 
czy w związku z obecnością osoby, o której mowa w tytule punktu porządku obrad, czy nie 
chciałaby ona zabrać głosu. Ponadto zapytał czy istnieje rozwiązanie prawne, które 
pozwalałoby na zachowanie mandatu przez członka Rady, który nie dopełnił statutowego 
obowiązku.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował, 
że Rada może nie podjąć uchwały w tej sprawie, co za tym idzie – nie stwierdzać 
wygaśnięcia mandatu. Dodał w imieniu całego Prezydium, że nie jest to przyjemna sytuacja, 
w której Prezydium występuje z takim wnioskiem, jednak jest to jej obowiązek wynikający 
z prawa stanowionego przez Radę Miasta Poznania. Zapytał Członka Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania Nikodema Nowickiego czy chciałby zabrać głos.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Nikodem Nowicki na wstępie przeprosił 
członków Rady za sytuację, dodał, że wynikała ona z niedopatrzenia – niecelowego 
działania wbrew postanowieniom Statutu. Na koniec zadeklarował, że jeżeli Rada nie 
uwzględni wniosku Prezydium, będzie starał się sumienniej pracować w ramach 
Młodzieżowej Rady.  

Następnie Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz 
poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 
 



Głosowanie: w/s stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania Panu Nikodemowi Nowickiemu 

„za” – 11, „przeciw” – 9, „wstrzymało się” – 6 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XCVI/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w 
sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Panu Nikodemowi Nowickiemu stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 
 

Ad. 5. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Stanisławowi Białce. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz ponownie 
poinformował, że w związku z faktem, iż Pan Stanisław Białka – sprawując mandat członka 
nie dopełnił obowiązku wynikającego ze Statutu Młodzieżowej Rady – Prezydium 
obligatoryjnie wystąpiło z wnioskiem o stwierdzenie wygaśnięcia jego mandatu.  

Wobec braku pytań, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona 
Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał 
projekt uchwały. Po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 
 

Głosowanie: w/s stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania Panu Stanisławowi Białce.  

„za” – 25, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XCVII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w 
sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Panu Stanisławowi Białce stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 
 

Ad. 6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia opinii Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
w sprawie obywatelskiego projektu uchwały Rady Miasta Poznania w/s wyznaczenia 
kierunków działania dla Prezydenta Miasta Poznania polegających na zachowaniu i 
powiększaniu terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą retencję na terenie 



Miasta Poznania. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował 
Radnych o przedłożeniu przez Członkinię Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Marię 
Pobojewską propozycji przyjęcia stanowiska wobec złożonego dzień wcześniej w Biurze 
Rady Miasta Urzędu Miasta Poznania obywatelskiego projektu uchwały w/s wyznaczenia 
kierunków działania dla Prezydenta Miasta Poznania polegających na zachowaniu i 
powiększaniu terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą retencję na terenie 
Miasta Poznania. Poprosił wnioskodawczynię o zabranie głosu.  

Głos zabrała Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Maria Pobojewska, która 
przedstawiła założenia projektu inicjatywy obywatelskiej. Na początku zaznaczyła, że 
projekt uchwały Rady Miasta Poznania jest odpowiedzią na potrzeby i oczekiwania 
mieszkańców miasta, którzy cenią sobie wysoką jakość życia w zielonym i ekologicznym 
otoczeniu. Projekt zakłada ustalenie kierunków działań dla Prezydenta Miasta Poznania, 
który ma dbać o ochronę i rozwój terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą 
retencję na terenie Miasta Poznania. Dodała, że mała retencja to sposób gromadzenia i 
wykorzystywania wody opadowej, który zapobiega suszy i powodziom, a także poprawia 
stan środowiska i klimatu. Następnie przedstawiła cztery postulaty mieszkańców Miasta 
Poznania, które mają być uwzględniane przez Prezydenta Miasta Poznania przy realizacji 
kierunków działań. Jest to m.in. uwzględnienie w analizach systemu zieleni obszarów zieleni 
publicznej, terenów zieleni pełniących również funkcje retencyjne oraz w sposób 
analogiczny pozostałych terenów zieleni nieurządzonej. Dodała, że celem jest zachowanie 
i zwiększenie powierzchni terenów zieleni, które pełnią ważną rolę w łagodzeniu skutków 
zmian klimatu, poprawie jakości powietrza, ochronie bioróżnorodności i podnoszeniu 
atrakcyjności miasta. Następna została wskazana potrzeba wprowadzenia 
zharmonizowanego dokumentu w zakresie zachowania i zabezpieczenia istniejących na 
terenie Miasta Poznania terenów wymienionych w ust. 1 projektu uchwały. Celem jest 
zapewnienie spójności i przejrzystości przepisów dotyczących ochrony i zagospodarowania 
terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą retencję, a także ułatwienie ich 
egzekwowania i monitorowania. Następnym postulatem jest finansowanie kierunków 
działania określonych w projekcie uchwały, które w perspektywie kolejnych kilku lata 
budżetowych, powinno osiągnąć 1% wydatków budżetu Miasta Poznania. Dodała, że celem 
jest zapewnienie odpowiedniego poziomu nakładów na cele ochrony przyrody, budowę i 
modernizację parków i zieleńców, utrzymanie zieleni, ochronę powietrza, wsparcie małej 
retencji i rozwój błękitno zielonej infrastruktury, które są kluczowe dla poprawy jakości 
życia mieszkańców i zrównoważonego rozwoju miasta. Następny postulat jest związany z 
potrzebą zapewnienia mieszkańcom Miasta Poznania udziału w procesie decyzyjnym 
dotyczącym nabywania nieruchomości z przeznaczeniem pod obszary zieleni publicznej 
oraz tereny zieleni pełniące również funkcje retencyjne, a także pozostałych terenów 
zieleni nieurządzonej. Celem tego ustępu PU jest zwiększenie zaangażowania i świadomości 
społecznej w sprawy dotyczące ochrony i kształtowania przestrzeni zielonej w mieście, a 



także uwzględnienie potrzeb i opinii mieszkańców przy podejmowaniu decyzji o nabywaniu 
i zagospodarowywaniu terenów zieleni. Zaznaczyła, że projekt uchwały jest uzasadniony 
zarówno pod względem prawnym, jak i merytorycznym. Podstawą prawną projektu 
uchwały jest art. 18 ust. 2 pkt 4 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym, 
który upoważnia radę gminy do określania kierunków działania dla wójta, burmistrza lub 
prezydenta miasta. Podstawą merytoryczną projektu uchwały jest analiza stanu i potrzeb 
w zakresie ochrony i rozwoju terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą retencję 
na terenie Miasta Poznania, a także wyniki konsultacji społecznych i sondaży opinii 
publicznej, które wskazują na duże znaczenie i zainteresowanie tych zagadnień wśród 
mieszkańców miasta. Ponadto zaznaczyła, że projekt uchwały jest zgodny z celami i 
założeniami strategii rozwoju Miasta Poznania, w szczególności z obszarem strategicznym 
„Zielony Poznań”, który zakłada m.in. zwiększenie udziału terenów zieleni i terenów 
przeznaczonych pod małą retencję w strukturze przestrzennej miasta, poprawę jakości i 
dostępności zieleni publicznej, ochronę i rewitalizację terenów zieleni nieurządzonej, 
rozwój błękitno zielonej infrastruktury, a także aktywizację i edukację społeczeństwa w 
zakresie ochrony i kształtowania środowiska przyrodniczego. 

Zapewniła, że projekt uchwały jest korzystny dla mieszkańców Miasta Poznania, ponieważ 
przyczynia się do poprawy jakości życia i zdrowia w mieście, podnoszenia atrakcyjności i 
konkurencyjności miasta, zwiększania odporności miasta na zmiany klimatu i zagrożenia 
ekologiczne, a także budowania społecznej odpowiedzialności i solidarności w sprawach 
dotyczących ochrony i rozwoju terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą 
retencję na terenie Miasta Poznania.   

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz podziękował 
Radnej za zabranie głosu i odczytał projekt opinii Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
przedmiotowej sprawie.  

Następnie, wobec braku pytań, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona 
Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał 
projekt uchwały. Po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 
 

Głosowanie: w/s przyjęcia opinii w/s projektu uchwały 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 2 
 

 
W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr  XCVII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z 7 lutego 2024 r. w sprawie 



przyjęcia opinii Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w/s obywatelskiego projektu uchwały 
Rady Miasta Poznania w/s wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta 
Poznania polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i terenów 
przeznaczanych pod małą retencję na terenie Miasta Poznania stanowi załącznik nr 6 do 
protokołu. 

 
 

Na zakończenie Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz 
wyraził nadzieję, że opinia przysłuży się Radzie Miasta na etapie procedowania 
obywatelskiego projektu uchwały.  

 
 

Ad. 7. Dyskusja w sprawie działań Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w związku z 
sygnałami mieszkańców miasta Poznania dotyczącym niebezpiecznych sytuacji w pobliżu 
Centrum Handlowego „Posnania” przy ulicy Pleszewskiej 1 w Poznaniu. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz przypomniał 
członkom Rady o ostatnich sygnałach związanych z „młodocianymi gangami” w pobliżu i na 
terenie Centrum Handlowym Posnania. Zapytał, czy którykolwiek z radnych chciałby zabrać 
głos.  

Głos zabrał Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Marcin Jóźwiak, który – w 
nawiązaniu do przedmiotu punktu porządku obrad – że kibice klubu „Lech Poznań” cyt. 
„poradzili sobie z problemem”.  

Z racji, że dyskusję prowadzić będzie Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia 
Wojciech Klimecki, PK oddał mu głos.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki przedstawił 
tło sytuacyjne problemu przy ul. Pleszewskiej 1. Według relacji świadków i mediów, na 
terenie i w pobliżu centrum handlowego pojawiał się tzw. gang nastolatków, który 
zaczepiał, żądał, groził i atakował klientów i pracowników. Sprawcy mieli mieć od 13 do 16 
lat, a czasem nawet mniej. Zbierali się w kilkunastoosobowe grupy i zachowywali 
agresywnie i bezczelnie. Żądali pieniędzy, telefonów, czy zakupów od przypadkowych osób, 
a jeśli spotykali się z odmową, to pluli, wyzywali, czy nawet bili. Niektórzy mieli posiadać 
przy sobie paralizatory, kastety, czy pałki teleskopowe. Niektórzy byli pod wpływem 
alkoholu lub innych środków odurzających. Dodał, że ofiarami gangów padali zarówno 
klienci, jak i pracownicy centrum handlowego. Niektórzy z nich opisywali, że bali się tam 
przebywać, a wieczorami nie wiedzieli, jak wyjść z budynku. Sprawcy nie szanowali ani ludzi, 
ani mienia. Kradli w sklepach, okupowali łazienki, zostawiając po sobie bałagan, palili na 
kanapach, rzucali przedmiotami z piętra wyżej, czy urządzali krwawe bójki na oczach 
klientów. Niektórzy z nich byli już znani policji z wcześniejszych przestępstw. Przypomniał, 
że sprawa wywołała duże poruszenie i oburzenie wśród mieszkańców Poznania, którzy 
zgłaszali sytuacje na Krajową Mapę Zagrożeń Bezpieczeństwa, a także w mediach 



społecznościowych. Wiele osób domagało się interwencji policji i ochrony centrum 
handlowego, a także odpowiedzialności prawnej i wychowawczej dla sprawców i ich 
rodziców. Niektórzy sugerowali, że problem wynika z braku zajęć i zainteresowań dla 
młodzieży, a także z niskiej kultury i moralności. 

Na koniec przypomniał, że w odpowiedzi na sygnały społeczne, policja i dyrekcja centrum 
handlowego podjęły działania, mające na celu poprawę bezpieczeństwa i porządku na 
terenie i w pobliżu obiektu. Policja poinformowała, że od początku roku otrzymała pięć 
zgłoszeń z prośbą o interwencje na terenie centrum handlowego, z czego trzy dotyczyły 
nieletnich będących pod wpływem alkoholu, a jedno kradzieży i zapewniła, że reaguje na 
każdy sygnał i prośbę o interwencję, a także zwiększyła ilość patroli policjantów, którzy 
zwracają szczególną uwagę na osoby nieletnie zachowujące się wbrew przepisom prawa. 
Wypowiedź zakończył stwierdzeniem, iż sytuacja w Posnanii pokazuje, że problem 
przemocy i agresji wśród młodzieży jest poważny i wymaga wspólnego działania i 
odpowiedzialności ze strony wszystkich podmiotów: policji, ochrony, dyrekcji, klientów, 
pracowników, rodziców, nauczycieli, wychowawców, mediów, i samych młodych ludzi.  

Głos zabrała Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Joanna Gawrysiak, która 
wyraziła ona swoją krytykę wobec działania klubu piłkarskiego Lech Poznań, który według 
niej w żaden sposób nie potrafi skutecznie zapobiegać i zwalczać zjawiska przestępczości i 
patologii społecznej w Centrum Handlowym Posnania. Podkreśliła, że Lech Poznań w 
mediach nie wykazał się odpowiednią kompetencją i profesjonalizmem w tej sprawie, a 
proponowane przez nich interwencje były motywowane innymi celami niż ochrona 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli. Zarzuciła również, że proponował on 
stosowanie nieproporcjonalnej siły i przemocy wobec młodzieży, która dopuszczała się 
dewastacji i zakłócania spokoju w galerii handlowej. 

Głos zabrał Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Marcin Jóźwiak, który wyraził 
opinię, że ochrona obiektu jest bezradna i nie dysponuje odpowiednim sprzętem do 
zapewnienia bezpieczeństwa. Zgodził się z krytyką wobec kibiców, którzy samowolnie 
postanowili interweniować w sprawie wandali. Podkreślił, że nie mają prawa do pełnienia 
funkcji służby porządkowej, która jest zarezerwowana dla uprawnionych podmiotów.  
Zaapelował o podjęcie skutecznych i zgodnych z prawem działań w celu poprawy sytuacji 
w CH Posnania. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki zaznaczył, 
że nie chce dalej dyskutować o roli kibiców „Lecha Poznań” w sprawie CH Posnania. 
Zaapelował o wypracowanie strategii działania Młodzieżowej Rady w zakresie 
bezpieczeństwa i porządku publicznego. Dodał, że Członek Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania Bartosz Gierzycki wymyślił projekt, który polega na organizacji spotkania dla 
młodzieży. Podkreślił, że problem patologii społecznej w galerii handlowej trwa już od 
dawna i wymaga merytorycznej analizy. Stwierdził, że MRMP nie ma możliwości podjęcia 
skutecznych działań prewencyjnych lub interwencyjnych czy też kompetencji by pilnować 
porządku w mieście. Zasugerował, że MRMP może jedynie promować dobre zachowania i 



wzorce społeczne.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Michał Jóźwiak dodał, że same władze 
Posnanii bagatelizują problem – powtarzając tę samą narrację. Zapytał, w jakim miejscu 
planowane są spotkania z młodzieżą. 

Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński zaproponował, aby 
radni korzystali z mikrofonu, jeśli chcą być lepiej słyszani przez pozostałych uczestników 
posiedzenia. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki stwierdził, że obecnie 
Posnania to miejsce kojarzone tylko z negatywnymi zjawiskami, takimi jak przemoc, 
narkotyki, alkohol i wandalizm. Przypomniał, że już rok temu zgłaszał pomysł realizacji 
projektu antyprzemocowego, który miałby na celu zapobieganie i zwalczanie patologii 
społecznej wśród młodzieży. Podkreślił, że MRMP ma realną możliwość oddziaływania na 
młodzież poprzez edukację i promocję dobrych zachowań. Zasugerował, że spotkania z 
młodzieżą powinny się odbywać w miejscach, gdzie problem jest najbardziej widoczny, czyli 
w galeriach handlowych, szkołach i innych miejscach publicznych. Wyraził nadzieję, że takie 
działania będą skuteczne, jeśli będą prowadzone we współpracy z innymi podmiotami, 
takimi jak Straż Miejska Miasta Poznania, Policją czy zarządem CH Posnania. Zarzucił 
zarządowi galerii handlowej, że chciał ukryć problem i zbagatelizować jego skalę. 
Zaapelował do radnych, aby nie ignorować sytuacji i podjąć odpowiedzialność – jako organ 
reprezentatywny poznańskiej młodzieży.  

Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński przypomniał, że jest to 
dyskusja – a więc każdy może zabrać głos. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Torłop wyraził swoją obawę, że 
działania mające na celu ograniczenie patologii społecznej w CH Posnania mogą być 
nieskuteczne. Stwierdził, że młodociane gangi mogą przenieść się do innych miejsc i nadal 
stwarzać zagrożenie dla bezpieczeństwa i porządku publicznego. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki podtrzymał swoją 
propozycję organizowania spotkań z młodzieżą w celu zapobiegania i zwalczania patologii 
społecznej. Zaznaczył, że problem ten nie dotyczy tylko CH Posnania, ale całego miasta i 
społeczeństwa. Ponownie wyraził chęć koordynowania działań we współpracy z innymi 
instytucjami i organizacjami, takimi jak Policja, Straż Miejska, zarząd CH Posnania, szkoły, 
dodając ośrodki pomocy społecznej i inne podmioty. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki ocenił, że 
problem patologii społecznej w CH Posnania osiągnął krytyczny poziom i wymaga 
natychmiastowego działania. Stwierdził, że informacje na ten temat są coraz liczniejsze i 
alarmujące. Przywołał wyniki wyszukiwania, które pokazują wiele doniesień i relacji na ten 
temat. Zgodził się z Marcinem Jóźwiakiem, że MRMP nie jest w stanie samodzielnie 
rozwiązać tego problemu. 



Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Joanna Gawrysiak zwróciła uwagę, że nie 
tylko CH Posnania, ale także inne miejsca w centrum miasta, takie jak rynek, Centrum 
Handlowe „Stary Browar” czy ulica Półwiejska, są miejscami, gdzie gromadzą się i 
zachowują nieodpowiedzialnie grupy młodocianych. Stwierdziła, że nie wystarczy 
organizować spotkań z młodzieżą dla chętnych, ale należy włączyć temat patologii 
społecznej do programu lekcji wychowawczych. Zapytała, gdzie są psycholodzy i pedagodzy 
szkolni, którzy powinni zajmować się problemami emocjonalnymi i edukacyjnymi uczniów. 
Zaapelowała do wychowawców, aby prowadzili zajęcia z młodzieżą, które miałyby na celu 
zapobieganie i zwalczanie patologii społecznej. Podkreśliła, że problem ten dotyczy również 
szkół podstawowych, ponieważ wiele doniesień i relacji na ten temat dotyczy osób w wieku 
12-15 lat. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki zaznaczył, że problem 
patologii społecznej nie dotyczy tylko konkretnej grupy wiekowej, ale jest oparty na 
obserwacji zachowań osób. Stwierdził, że jego pomysł organizowania spotkań z młodzieżą 
miał na celu dotrzeć do wszystkich zainteresowanych i potrzebujących wsparcia. Podkreślił, 
że nie ma oficjalnych danych co do dominującej grupy wiekowej osób dopuszczających się 
zachowań patologicznych pod CH „Posnania”.  

Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Joanna Gawrysiak powiedziała, że są 
oficjalne dane Komendy Miejskiej Policji w Poznaniu, czym uzasadniła swoją opinię, że 
problem ten dotyczy również dzieci w wieku szkolnym (SP), czyli uczniów klas siódmych i 
ósmych. Zasugerowała, że należy włączyć szkoły podstawowe do działań profilaktycznych i 
edukacyjnych, które miałyby na celu zapobieganie i zwalczanie patologii społecznej wśród 
młodzieży. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki stwierdził, 
że problem agresji jest trudny do wyeliminowania, ale warto podjąć próbę. Zwrócił uwagę 
na trudności organizacyjne i logistyczne związane z realizacją spotkań z młodzieżą we 
wszystkich szkołach w Poznaniu, z których około aż 90 – dla których organem prowadzącym 
jest Miasto Poznań. Uznał, że MRMP powinna skoncentrować się na szkołach 
ponadpodstawowych, ponieważ to tam uczą się głównie osoby zaangażowane w patologię 
społeczną. Zapowiedział, że przed następnym spotkaniem Komisji przedstawi koncept 
takich spotkań.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Kacper Pomian stwierdził, że samo 
mówienie młodzieży, cyt. „że coś jest złe”, nie wystarczy, aby zmienić ich postawy i 
zachowania. Zaznaczył, że możemy jedynie próbować zapobiegać części problemu w 
przyszłości, ale nie wyeliminować go całkowicie. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki w odpowiedzi wyraził 
swoją determinację do działania w celu zapobiegania i zwalczania patologii społecznej 
wśród młodzieży. Stwierdził, że nie możemy być pewni, jakie będą efekty naszych działań, 
ale nie możemy też biernie przyglądać się problemowi. Podkreślił, że wszyscy zgadzamy się, 
że przemoc jest zjawiskiem negatywnym i szkodliwym. 



Gość posiedzenia zaproponował, aby spotkania te nie były prowadzone w sposób 
„moralizatorski”, lecz w sposób edukacyjny i motywacyjny. Wyraził swoje zdanie, że w 
szkołach podstawowych problem patologii społecznej jest mniej widoczny i znany, 
ponieważ dzieci nie mają takiego dostępu do substancji psychoaktywnych, jak młodzież 
starsza. Stwierdził, że MRMP powinien skupić się głównie na uczniach szkół 
ponadpodstawowych, ponieważ to oni są najbardziej narażeni na ryzyko zachowań 
patologicznych. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki zaapelował do pozostałych 
uczestników posiedzenia, aby traktowali sytuację w CH Posnania z należytą powagą. 
Stwierdził, że problem patologii społecznej wśród młodzieży jest bardzo poważny i wymaga 
odpowiedzialnego podejścia. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Marcin Józwiak wygłosił tezę dot. działania 
ochrony CH Posnania.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki powiedział, 
ze celem nie jest rozwiązanie agresji – bo to nierealne. Celem jest powstrzymanie ludzi 
przed tym i uchronienie ich.  

Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Joanna Gawrysiak wyraziła swoje 
zdziwienie i przerażenie, że problem ten nie ogranicza się tylko do osób starszych, takich 
jak 15-latkowie, ale także obejmuje bardzo młode osoby, takie jak 13-latkowie, podając 
przykład, że gorzej na organizm 13-latka działa „upicie się” alkoholem, niż na organizm 15-
latka. Stwierdziła, że dwa lata różnicy wieku mogą mieć duże znaczenie w rozwoju i 
dojrzewaniu człowieka, a także w kształtowaniu jego świadomości i odpowiedzialności. 
Zaapelowała, aby policja nie ignorowała zgłoszeń i skarg na zachowania patologiczne w CH 
Posnania. Ponadto stwierdziła, że policja ma obowiązek interweniować i zapewniać 
ochronę obywatelom. Zaapelowała do radnych, aby MRMP podjęła realne i konkretne 
działania w celu rozwiązania problemu, a nie tylko dyskutowała o nim. Zasugerowała, że 
MRMP powinna opracować i realizować programy i projekty, które miałyby na celu 
edukację, profilaktykę i wsparcie młodzieży zagrożonej lub dotkniętej patologią społeczną. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki stwierdził, 
że nie możemy wychować od nowa tego pokolenia, które już ukształtowało swoje wartości 
i nawyki. Zaznaczył, że możemy jedynie próbować edukować i powstrzymać młodzież przed 
dalszym zaangażowaniem się w patologię społeczną.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Torłop wyraził swoją obawę, że 
działania edukacyjne i profilaktyczne wobec patologii społecznej wśród młodzieży będą 
niewystarczające. Stwierdził, że należałoby promować także inne formy pozytywnego 
spędzania czasu, takie jak aktywność fizyczna. Podkreślił, że aktywność fizyczna ma wiele 
korzyści dla zdrowia fizycznego i psychicznego, a także może zapobiegać zachowaniom 
patologicznym, takim jak nadużywanie alkoholu czy narkotyków.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki uznał, że to 



sprawa dla Komisji Kultury i Sportu.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki stwierdził, że dyskusja nad 
problemem powinna przybrać charakter obiektywny, a nie subiektywny. Powtórzył swoją 
propozycję, aby organizować spotkania nie tylko w placówkach oświatowych, ale także w 
przestrzeni publicznej. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz zakończył i 
podziękował za udział w dyskusji. 

 
 

Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie wystosowania oświadczenia wobec sytuacji mających 
miejsce w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy ul. Pleszewskiej 1 w Poznaniu. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował 
Radnych, że z inicjatywy Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia MRMP rozpatrzona zostanie 
uchwała w sprawie wystosowania oświadczenia wobec sytuacji mających miejsce w pobliżu 
CH Posnania. Poprosił Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Wojciech Klimecki o przeczytanie projektu oświadczenia. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki przeczytał 
projekt oświadczenia, które dotyczy problemu agresywnych zachowań młodzieży, do 
których doszło na terenie Centrum Handlowego Posnania. Dodał, że komisja wyraża w nim 
swoje zaniepokojenie tym zjawiskiem i apeluje o podjęcie działań mających na celu 
zapewnienie bezpieczeństwa i ochrony wszystkich mieszkańców, a także o opracowanie 
strategii przeciwdziałania agresji w miejscach publicznych i propagowania pozytywnych 
zachowań wśród młodzieży. Komisja deklaruje również gotowość do współpracy z 
władzami lokalnymi i innymi instytucjami w tym zakresie, a także informuje, że planuje 
organizację spotkań z młodzieżą, we współpracy ze specjalistami zajmującymi się 
przemocą, psychologami i innymi ekspertami, aby zrozumieć i przeciwdziałać zjawisku 
agresji w społeczeństwie, a także zachęca społeczność lokalną do wspólnego działania, aby 
stworzyć środowisko, w którym każdy mieszkaniec Poznania może czuć się bezpieczny i 
szanowany. 

Po wypowiedzi Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz 
zapytał, czy którykolwiek z członków Młodzieżowej Rady chciałby zabrać głos. 

Wobec braku innych głosów, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona 
Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał 
projekt uchwały. Po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 
 



Głosowanie: w/s oświadczenia Młodzieżowej Rady Miasta Poznania wobec sytuacji 
mających miejsce w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy ul. Pleszewskiej 1 w 

Poznaniu. 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr XCIX/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w 
sprawie wystosowania oświadczenia wobec sytuacji mających miejsce w pobliżu Centrum 
Handlowego „Posnania” przy ul. Pleszewskiej 1 w Poznaniu stanowi załącznik nr 7 do 
protokołu. 

 
 

Ad. 9. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia badania efektywności wykorzystania 
środków w ramach Funduszu Samorządów Uczniowskich oraz analizy oczekiwań 
interesariuszy w kontekście waloryzacji środków przyznawanych w ramach konkursu. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz od razu poprosił 
Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona Pepłońskiego o przeczytanie 
projektu uchwały. 

Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński przed odczytaniem 
projektu uchwały dodał, że jest ona wynikiem debaty poruszonej na Komisji Edukacji i Nauki 
MRMP. Następnie odczytał uchwałę, która dotyczy przeprowadzenia badania efektywności 
wykorzystania środków w ramach Funduszu Samorządów Uczniowskich oraz analizy 
oczekiwań interesariuszy w kontekście waloryzacji środków przyznawanych w ramach 
konkursu. Uchwała wskazuje organ – Komisję Edukacji i Nauki, który ma za zadanie 
zrealizować badanie zgodnie z zasadami etycznymi i metodologicznymi. Komisja ma 
wykorzystać metodę CAWI, przeprowadzić konsultacje z przedstawicielami Samorządów 
Uczniowskich i zorganizować debatę na posiedzeniu Komisji Edukacji i Nauki Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania. Ma również przygotować ankietę, która ma być oceniona i 
zatwierdzona przez Komisję, a następnie zebrać dane na temat oczekiwań, opinii i 
wykorzystania środków z funduszu, a następne przedstawić raport z badań, który ma być 
zatwierdzony przez Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, a następnie 
rozpocząć dialog z przedstawicielami organów Miasta. Uchwała określa również zasady 
zmiany strategii badania, podstawowy cel badania i warunki nawiązania współpracy z 
innymi podmiotami. Uchwała zawiera również zastrzeżenie, że Przewodniczący 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania może wstrzymać lub zakazać współpracy z innymi 
podmiotami (poza Urzędem i MRMP), jeśli będzie ona kolidować z zasadami Statutu 
Młodzieżowej Rady.  

Następnie, po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 



 
Głosowanie: w/s przeprowadzenia badania efektywności wykorzystania środków w 

ramach Funduszu Samorządów Uczniowskich oraz analizy oczekiwań interesariuszy w 
kontekście waloryzacji środków przyznawanych w ramach konkursu. 

„za” – 22, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr C/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w sprawie 
przeprowadzenia badania efektywności wykorzystania środków w ramach Funduszu 
Samorządów Uczniowskich oraz analizy oczekiwań interesariuszy w kontekście waloryzacji 
środków przyznawanych w ramach konkursu stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 
 

Następnie, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz 
złożył wniosek o przeniesienie punktu dot. rozpatrzenia wniosku o udzielenie honorowego 
patronatu projektowi „Świadomie Wybieram” po punkcie dziewiątym. Uzasadnił wniosek 
tym, że chciałby zwołać w najbliższym czasie przerwę, a przedstawiciele wnioskodawców 
muszą szybciej opuścić posiedzenie. 

W związku z brakiem sprzeciwu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania. 

 
 

Głosowanie: w/s wniosku Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotra Krzeszkiewicza o zmianę porządku obrad  

„za” – 22, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania Młodzieżowa Rada dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 

Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania projektowi „Świadomie Wybieram”. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował 
Radnych, że do Młodzieżowej Rady wpłynął wniosek o objęcie honorowym patronatem 
projektu „Świadomie Wybieram”. Poprosił przedstawicieli wnioskodawców o zabranie 
głosu. 

Głos zabrał przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek. Przedstawił, że 
projekt Świadomie Wybieram to inicjatywa, która ma na celu pomóc uczniom w wyborze 
szkoły średniej, która najlepiej odpowiada ich zainteresowaniom, potrzebom i 
oczekiwaniom. Przedstawił, że projekt jest inspirowany prawdziwą historią łazika 



Pathfinder, który w 1997 roku wylądował na Marsie i miał trudności z podejmowaniem 
decyzji na obcej planecie. Porównał sytuację łazika z sytuacją ucznia, który musi wybrać 
spośród wielu opcji szkół i nie ma jasnych kryteriów, według których mógłby to zrobić. 
Zauważył, że projekt pokazuje, że zarówno łazik, jak i uczeń mogą popaść w stan 
niezdecydowania, który utrudnia im osiągnięcie celu. Dodał, że projekt proponuje 
rozwiązanie, które polega na stworzeniu portalu internetowego, który pozwala uczniom 
ustawić własne preferencje i otrzymać ranking szkół dopasowany do nich.  

Przedstawiciel wnioskodawców Pan Przemysław Dymaczewski przyznał, że projekt 
korzysta ze strategii błękitnego oceanu, czyli tworzenia nowej wartości na rynku 
edukacyjnym, która nie jest oparta na tradycyjnych parametrach, takich jak wyniki 
egzaminów czy lokalizacja szkoły. Zauważył, że projekt uwzględnia cechy, które są ważne 
dla uczniów, takie jak przyjemność z nauki i atmosfera panująca w szkole i również 
pokazuje, jak szkoła powinna być przedstawiana od wewnątrz, taką, jaką jest naprawdę, a 
nie od zewnątrz, taką, na jaką się wydaje. Dodał, że projekt opiera się na danych zebranych 
z ankiet wypełnionych przez uczniów i nauczycieli z różnych szkół. Zaprezentował, że 
projekt pokazuje te dane w formie profili szkół, które zawierają informacje o tym, jak 
uczniowie oceniają swoją szkołę pod względem jakości nauczania, warunków lokalowych, 
udogodnień, relacji z nauczycielami i kolegami, a także o tym, czy by ją polecali innym, a 
sam udostępnia te informacje na swojej stronie internetowej, która jest dostępna dla 
wszystkich zainteresowanych. Na koniec przyznał, że projekt cieszy się dużym 
zainteresowaniem i popularnością, co świadczy o tym, że spełnia oczekiwania i potrzeby 
uczniów. 

Kończąc prezentację przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek przyznał, że 
projekt kończy się sukcesem, podobnie jak misja łazika Pathfinder, który po zrestartowaniu 
algorytmów i zmianie opisów zadań, był w stanie wykonać swoją misję na Marsie. Na 
zakończenie zauważył, że projekt pokazuje, że zarówno łazik, jak i uczeń mogą podjąć 
świadome i optymalne decyzje, jeśli mają do dyspozycji odpowiednie narzędzia i wsparcie. 
Zadał również radnym pytanie, w jaki sposób projekt mógłby trafić do szkół spoza miasta 
Poznania.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki dopytał czy 
chodzi o szkoły miejskie, które nie mają przedstawicieli w Młodzieżowej Radzie. 
Przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek odpowiedział twierdząco. Wobec 
tego Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki 
powiedział, że MRMP ma maile, kontakty, telefony do samorządów uczniowskich, 
młodzieżowych rad – które mogą udostępnić.  

Wywiązała się dyskusja dotycząca relacji z innymi organizacjami.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania  Joanna Gawrysiak zaproponowała 
zastosowanie analogowej formy reklamy, takiej jak naklejki, plakaty czy ulotki. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania  Bartosz Gierzycki zaznaczył różnicę między 



wandalizmem i nachalnymi reklamami, a informowaniem o ideach projektu.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki w celu 
podsumowania dyskusji ponownie zaznaczył, że istnieje baza danych Młodzieżowej Rady, 
natomiast właściwą informację ma Wydział Oświaty Urzędu Miasta Poznania. Poprosił 
Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński o doprecyzowanie. 

Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński dodał, że w strukturach 
Wydziału działa II Oddział Organizacji Szkół i Placówek Oświatowych, który posiada 
właściwą informację w tej sprawie.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz zapytał, czy 
którykolwiek z członków Młodzieżowej Rady chciałby zabrać głos. 

Przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek doprecyzował, że jego pytanie 
wynika z faktu, iż uczniowie sygnalizowali, że spotykali się z „wyraźnym sprzeciwem” ze 
strony terenowo właściwych kuratoriów oświaty. 

Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński wyraził opinię, że nowy 
Wielkopolski Kurator Oświaty będzie bardziej chętny na współpracę.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki w woli ścisłości zapytał, 
dlaczego mimo udzielonego rok wcześniej patronatu, wnioskodawcy ponownie się o niego 
starają.  

Przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek powiedział, że chciał 
zaprezentować swój projekt ponownie (uwzględniając jego ewaluację), a także 
porozmawiać z nowym składem Młodzieżowej Rady.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki 
doprecyzował, że z racji, iż wnioskodawcy starali się o objęcie patronatu honorowego 
występując w edycji olimpiady „Zwolnieni z teorii”, zgodnie ze Statutem MRMP, muszą 
ponownie wystąpić o patronat, aby zachować jego ciągłość.  

Przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek zapytał Radnych, czy jeszcze 
bardziej mogą pomóc w rozwoju projektu „Zwolnieni z teorii”.  

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki 
zaproponował współpracę z właścicielami firm oferujących kursy e-learningowe.  

Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Joanna Gawrysiak zapytała przedstawicieli 
wnioskodawców czy organizowali oni spotkania stacjonarne z uczniami szkół. 

Przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek zgodził się z przedmówczynią, 
zauważył że to dobry pomysł. Zaznaczył natomiast, że na razie projekt buduje „swoją 
jakość”, a więc jest to pomysł na później.  

Członkini Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Natalia Malinowska zauważyła, że jeśli 
będą odwiedzać szkoły, będą mogli liczyć na większą ilość respondentów w ankiecie dot. 



potrzeb edukacyjnych uczniów organizowanych przez wnioskodawców.  

Przedstawiciel wnioskodawców Pan Wiktor Stanisławek ponownie się zgodził, natomiast 
zaznaczył, że zależałoby mu na promocji projektu podczas kongresów, targów itd. Zwrócił 
się z pytaniem do prezydium czy wnioskodawcy mogliby przykładowo wystąpić w roli 
wystawcy podczas Poznańskiego Kongresu Samorządów Uczniowskich. Zaproponował 
również stworzenie wspólnego wydarzenia przez wnioskodawców i MRMP.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Fabianowicz zwrócił uwagę na 
dostępność informacyjną strony. 

Na koniec wywiązała się krótka dyskusja dot. możliwych form promocji materiałów o 
projekcie. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił Sekretarza Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymona 
Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Następnie Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał 
projekt uchwały. Po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 

 
 

Głosowanie: w/s udzielenia honorowego patronatu projektowi „Świadomie Wybieram” 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CI/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w sprawie 
udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi 
„Świadomie Wybieram” stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 
 

Ad. 11a. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego 
kształtowania wizji stanu zdrowia psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej 
uczestnikami społeczności lokalnej Miasta Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych 
źródeł wsparcia psychologicznego. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował, 
że Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia chciałaby przeprowadzić badanie, o którym mowa 
w tytule punktu porządku obrad. Wobec braku pytań poprosił Sekretarza Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania Szymona Pepłońskiego o przeczytanie projektu uchwały. 

Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński odczytał projekt 
uchwały dotyczącej przeprowadzenia badania, które ma na celu poznać opinie, potrzeby i 
oczekiwania młodych mieszkańców i mieszkanek Poznania w zakresie zdrowia psychicznego 



i wsparcia psychologicznego. Badanie ma również służyć zwiększeniu świadomości i 
zainteresowania tematyką zdrowia psychicznego wśród młodzieży i społeczności lokalnej. 
Badanie jest realizowane przez organ Młodzieżowej Rady, który został do tego 
upoważniony, w konsultacji z członkami Prezydium Młodzieżowej Rady i Pełnomocnikiem 
Prezydenta Miasta Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej. Badanie jest 
przeprowadzane zgodnie z zasadami etycznymi i metodologicznymi, wykorzystując ankietę 
online oraz debatę na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Młodzieżowej Rady. 
Badanie dotyczy następujących kategorii danych: wiek i płeć, typ szkoły, stan zdrowia 
fizycznego i psychicznego, aktywność fizyczna i pozalekcyjna, akceptacja środowiskowa, 
edukacja zdrowotna, sytuacje stresowe, wiedza na temat zdrowia psychicznego, 
dostępność psychologów, bezpieczeństwo geopolityczne, wpływ wojny na Ukrainie, wpływ 
mediów społecznościowych, izolacja społeczna, poglądy na tematy społeczne. Wyniki 
badania będą przedstawione w raporcie, który zostanie zatwierdzony przez 
Przewodniczącego Młodzieżowej Rady i będzie podstawą do ewentualnego dialogu z innymi 
podmiotami zajmującymi się zdrowiem psychicznym dzieci i młodzieży. Młodzieżowa Rada 
może również nawiązać współpracę z innymi podmiotami przy realizacji badania, po 
uzyskaniu zgody Rady. Następnie, po odczytaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poprosił o przeprowadzenie głosowania nad treścią 
uchwały. 
 
 

Głosowanie: w/s przeprowadzenia badania dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia 
psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności lokalnej Miasta 

Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł wsparcia psychologicznego. 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 
2024 r. w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia 
psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności lokalnej 
Miasta Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł wsparcia psychologicznego  
stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 

Zarządzono przerwę w obradach. 
 
 

Po przerwie Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz 
złożył wnioski o zmianę porządku obrad. Pierwszy dotyczył usunięcia z porządku obrad 



punktu dotyczącego przyznania honorowego patronatu dla projektu „Poznań Climate 
Change Conference” oraz punktu – dyskusji dot. planowanych działań w sferze 
obywatelskiej.  
 
 

Głosowanie: w/s wniosków Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotra Krzeszkiewicza o zmianę porządku obrad (wskazanych powyżej) 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania Młodzieżowa Rada dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad. 11b. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia badania w sprawie 
przeprowadzenia badania dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych przez uczniów 
szkół średnich, zlokalizowanych na obszarze Miasta Poznania. 

Ze względu na ograniczony czas, czytanie uchwały zostało pominięte. Uchwała ta określa 
cel, zakres, metodę, wyniki i wnioski z badania, a także zasady współpracy z innymi 
podmiotami przy jego realizacji. Celem badania jest zebranie opinii co do stanu problemów 
społeczności uczniowskiej Miasta Poznania, a także zidentyfikowanie ich potrzeb i 
oczekiwań w zakresie komunikacji miejskiej, infrastruktury komunikacyjnej, miejsc do 
rozwijania pasji, oferty kulturalnej, edukacji i aktywności obywatelskiej. Badanie ma 
również na celu zwiększenie świadomości i zainteresowania tematyką społeczną wśród 
młodzieży i społeczności lokalnej. Zakresem badania są następujące kategorie danych: wiek 
i płeć, typ szkoły, miejsce zamieszkania, częstotliwość korzystania z komunikacji miejskiej, 
ogólna opinia nt. komunikacji miejskiej, komfort korzystania z usług komunikacyjnych, 
infrastruktura komunikacyjna, miejsca w Poznaniu, w których można rozwijać pasje, ocena 
Miasta Poznania jako ośrodka naukowego i akademickiego, ogólna opinia nt. miejsc do 
rekreacji na terenie Miasta Poznania, zagadnienia powiązane z ofertą kulturalną Miasta 
Poznania, kwestia swobody wyrażania poglądów w Poznaniu, formy aktywności 
obywatelskiej. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poprosił o 
Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 
 
 
Głosowanie: w/s przeprowadzenia badania w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego 
wyzwań i trudności napotykanych przez uczniów szkół średnich, zlokalizowanych na obszarze 

Miasta Poznania 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 



W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CIII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego  
2024 r. w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych 
przez uczniów szkół średnich, zlokalizowanych na obszarze Miasta Poznania stanowi 
załącznik nr 11 do protokołu. 
 

 
Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania wydarzeniu „Poznański Festiwal Nauki i Sztuki”. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował 
Radnych, że do Młodzieżowej Rady wpłynął wniosek o objęcie honorowym patronatem 
wydarzenia „Poznański Festiwal Nauki i Sztuki”. Poinformował, że z racji iż na Uniwersytecie 
im. Adama Mickiewicza odbywają się spotkania koncepcyjne, z tego powodu nikt z ramienia 
wnioskodawców nie przedstawi informacji o wydarzeniu. Natomiast zostanie odczytany list 
z prośbą o poparcie projektu wystosowany przez władze uniwersytetu, o którego 
odczytanie poprosił Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poprosił o 
Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały. 
 
 
Głosowanie: w/s udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

wydarzeniu „Poznański Festiwal Nauki i Sztuki”. 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CIV/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w 
sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania wydarzeniu 
„Poznański Festiwal Nauki i Sztuki” stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
 
Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania projektowi „#BezEkranowi”. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował 
Radnych, że do Młodzieżowej Rady wpłynął wniosek o objęcie honorowym patronatem 
wydarzenia „#BezEkranowi”. Poprosił przedstawicieli wnioskodawców o zabranie głosu.  

Głos zabrał przedstawiciel wnioskodawców Pan Kacper Sikora. Poinformował, że 
#BezEkranowi to projekt społeczny, który ma na celu uświadomienie ludziom o 
negatywnych skutkach nadmiernego korzystania z urządzeń elektronicznych, takich jak 
smartfony, tablety, komputery czy telewizory. Projekt został zainicjowany przez grupę 



młodych ludzi z Czerwonaka, którzy chcą zachęcić do spędzania czasu bez ekranów i 
rozwijania innych zainteresowań i pasji. Dodał, że projekt BezEkranowi organizuje różne 
akcje i wydarzenia, takie jak warsztaty, konkursy, spotkania czy gry terenowe, które mają 
na celu pokazać, że życie bez ekranów może być ciekawe i zabawne, ma również swoją 
stronę internetową i profil na Facebooku, gdzie można znaleźć więcej informacji o jego 
celach, działaniach i partnerach. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz zapytał czy 
którykolwiek z członków Rady chciałby zabrać głos.  

Wobec braku pytań Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił o Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania nad treścią 
uchwały. 

 
 
Głosowanie: w/s udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

projektowi „#BezEkranowi”. 

„za” – 23, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CV/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego  
2024 r. w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
projektowi „#BezEkranowi” stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
 
Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania projektowi „ŚwiadomieNieBiorę”. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poinformował 
Radnych, że do Młodzieżowej Rady wpłynął wniosek o objęcie honorowym patronatem 
wydarzenia „ŚwiadomieNieBiorę”. Poprosił przedstawicieli wnioskodawców o zabranie 
głosu.  

Głos zabrał przedstawiciel wnioskodawców Pan Max Hadyński. Zaprezentował, że projekt 
społeczny “ŚwiadomieNieBiorę” to inicjatywa skupiająca się na problemie uzależnień 
wśród młodzieży. Dodał, że projekt ten ma na celu uświadomienie młodym ludziom skali i 
szkodliwości tego problemu. Przedstawił, że uzależnienia towarzyszą nam od zawsze i są 
bardzo szkodliwe, ale mimo to społeczeństwo wciąż je akceptuje. Dzieje się tak m.in. z 
braku świadomości i edukacji w tym temacie. Przyznał, że projekt ten ma za sobą już jedną 
zrealizowaną konferencję, która odbyła się 16.01.2024 r. na Uniwersytecie SWPS w 
Poznaniu, przy współpracy z IX Liceum Ogólnokształcącym, a na wydarzeniu pojawiło się 
ponad 150 osób, głównie z klas psychologicznych poznańskich liceów. Uznał jednak, że 
organizatorzy postanowili „nie osiąść na laurach” i zorganizować drugą konferencję, tym 



razem na jeszcze wyższym poziomie. Dodał, że aby potwierdzić istnienie problemu 
uzależnień wśród młodzieży, przeprowadzono ankietę na 360 uczniach z poznańskich 
liceów. Wyniki były alarmujące - 80% uczniów zadeklarowało, że w ich klasie co najmniej 1 
osoba jest uzależniona, a 21% uczniów uważa, że w ich klasie połowa lub więcej uczniów 
jest uzależniona. Zauważył, że niestety, 70% osób nie wie, jak pomóc osobie będącej w 
uzależnieniu, a wśród 65% badanych istnieje poczucie, że zażywanie zakazanych i 
szkodliwych substancji jest “cool”. Biorąc pod uwagę te wyniki, organizatorzy postanowili 
zainterweniować w tej sprawie i zwrócić uwagę na ten temat, dlatego z punktu widzenia 
toksykologa, psychologa i psychoterapeuty z organizacji MONAR chcą przedstawić problem 
uzależnień. Prelegenci przedstawią przyczyny i skutki uzależnień oraz opowiedzą o pracy z 
osobami uzależnionymi. Dodał, że celem organizatorów jest aby młodzi ludzie zastanowili 
się nad swoimi nawykami i byli świadomi, że ich działania mogą być bardzo szkodliwe i 
długotrwale oddziaływać na ich dalsze życie. Dodał, że planują rozpromować swoje 
działania za pomocą social-mediów, założyli profile na mediach społecznościowych, takich 
jak Instagram, TikTok, Facebook, na których planuje się regularnie publikować tworzone 
przez nich treści skierowane głównie do młodej publiczności. Dodał, że z racji iż media 
tradycyjne, takie jak radio, telewizja czy gazeta, są równie ważnymi kanałami 
komunikacyjnymi dla tego projektu, planują pozyskiwać kontakty do jak największej ilości 
redakcji i starać się o nagłośnienie projektu na dużą skalę. Dodał, że na wydarzenie planuje 
zaprosić reporterów z takich redakcji jak: TVN, Polsat, TVK Winogrady, Radio Zet, WP, Radio 
Eska, TVP, Radio Poznań itp. Następną konferencję edukacyjną, dotyczącą uzależnień 
wśród młodzieży, planuje się na 20.03.2024 r. na Uniwersytecie SWPS w Poznaniu. 
Wydarzenie rozpocznie się o godzinie 9:00 i potrwa do 13:00. W programie przewidziano 
trzy prelekcje, które poprowadzą specjaliści z różnych dziedzin. Pierwsza prelekcja, którą 
poprowadzi dr n. med. Agnieszka Mościcka-Teske, będzie dotyczyć psychologicznych 
aspektów uzależniania się i ich konsekwencji. Drugą prelekcję poprowadzi dr n. med Eryk 
Matuszkiewicz, toksykolog medyczny, który przedstawi wykład pod tytułem: 
“Psychostymulacja: od nowych substancji psychoaktywnych do energetyków”. Trzecią 
prelekcję poprowadzi psychoterapeuta uzależnień, Marcin Bąk, który opowie, jak wygląda 
praca z osobami uzależnionymi i opowie o swojej pracy w organizacji MONAR.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz zapytał czy 
którykolwiek z członków Rady chciałby zabrać głos.  

Głos zabrał Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki, który zapytał 
czy w obliczu dostępności używek – celem projektu jest uświadamianie czy zwalczanie.  

W odpowiedzi na pytanie przedstawiciel wnioskodawców Pan Max Hadyński powiedział, 
że żaden projekt nie rozwiąże w stu procentach problemu, a celem jest intensyfikacja 
informacji o konsekwencjach.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki zwrócił uwagę na to, że na 
opakowaniach wielu używek są informację przestrzegające, a raczej trudno o ich wpływ 
„odstraszający”.  



Przedstawiciel wnioskodawców Pan Max Hadyński odpowiedział, że podczas konferencji 
organizowanej przez wnioskodawców skupiali się na pokazywaniu w sposób dosadny 
skutków stosowania używek, które miały wpływ bardziej oddziałujący na psychikę 
odbiorcy.  

Między osobami wywiązała się krótka dyskusja. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił o Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania nad treścią 
uchwały. 

 
 
Głosowanie: w/s udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

projektowi „ŚwiadomieNieBiorę  

„za” – 22, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 1 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CVI/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. w sprawie 
udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi 
„ŚwiadomieNieBiorę stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 
 

Ad. 15. Sprawozdanie z badania przeprowadzonego przez Komisję Transportu i 
Infrastruktury Miasta.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poprosił 
przedstawicieli Komisji Transportu i Infrastruktury Miasta o zabranie głosu.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Maciej Kornaga i Członek Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania Jakub Adamczewski poinformowali, że Komisja przeprowadziła obszerne 
badania mające na celu ocenę i dostarczenie propozycji poprawy systemu transportu 
publicznego w mieście. Inicjatywa ta wynikła z uchwały nr XCII/5/2024 i miała na celu lepsze 
zrozumienie doświadczeń mieszkańców w kontekście korzystania z komunikacji miejskiej, 
identyfikację problemów oraz zgromadzenie konstruktywnych sugestii mających na celu 
poprawę jakości usług. Badania oparły się na szeroko rozpowszechnionej ankiecie dostępnej 
publicznie od 18 stycznia 2024 r. do 31 stycznia 2024 r. Udział w badaniu wzięło 501 osób, z 
czego 399 mieszkańców zadeklarowało obecne zamieszkanie w Poznaniu. Dodali, że analiza 
rozpoczęła się od ogólnej oceny zorganizowania komunikacji miejskiej w Poznaniu. 
Zaskakujące jest, że aż 72% respondentów uważało ją za dobrze zorganizowaną. Niemniej 
jednak, dalsze odpowiedzi ujawniły obszary wymagające uwagi. W kontekście linii 
tramwajowych, 45% respondentów zidentyfikowało problemy związane z przepełnieniem 
niektórych tras, zwłaszcza linii nr 6 i nr 12. Ponadto 60% ankietowanych wyraziło obawy 
dotyczące punktualności. Te wyniki wskazują na potrzebę zwiększenia dostępności i 



częstotliwości kursów tramwajowych. W obszarze linii autobusowych, 55% respondentów 
zgłosiło problemy z przepełnieniem, m.in. na liniach 168 i 171. Podobnie jak w przypadku 
tramwajów, obawy dotyczące punktualności wyniosły 58%. Uczestnicy badania sugerują 
zwiększenie liczby pojazdów na trasach o dużym obłożeniu. W kwestii ogólnej jakości usług, 
68% respondentów stwierdziło, że środki komunikacji miejskiej są niewystarczająco 
dostosowane do potrzeb osób niepełnosprawnych. Kwestie komfortu podróży zauważyło 
52% uczestników badania. W kontekście propozycji poprawy, respondenci skoncentrowali się 
na kilku kluczowych obszarach. Zalecono rozszerzenie tras, zwiększenie częstotliwości 
kursów, wprowadzenie innowacyjnych rozwiązań technologicznych oraz poprawę 
dostosowania do potrzeb osób niepełnosprawnych. Dodali, że działając w imieniu 
Młodzieżowej Rady zobowiązują się przedstawić wyniki władzom miasta, rekomendując 
wdrożenie działań naprawczych. Wśród rekomendacji znajduje się zwiększenie liczby 
pojazdów na liniach o dużym natężeniu oraz inwestycje w technologie poprawiające 
dostępność i komfort podróży.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz podziękował za 
przedstawienie raportu i zapytał czy którykolwiek z członków Rady chciałby zabrać głos.  

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Bartosz Gierzycki zauważył w prezentacji błąd 
polegający na niewłaściwym wpisaniu liczby rzymskiej i poprosił o dokładne sprawdzenie 
raportu przed przedstawieniem go miejskim jednostkom organizacyjnym. 

Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Maciej Kornaga zaznaczył że niedopatrzenie 
jest wyłącznie w prezentacji, która była robiona w celach informacyjnych przed sesją.  

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz poprosił Członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Macieja Kornagę o przesłanie raportu na wypadek, 
gdyby radni chcieli się zapoznać z nim głębiej. 

 
 

Ad. 16. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania przyjęcia raportu z realizacji badania, o którym mowa w uchwale Nr 
XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 18 stycznia 2024 r. 

Wobec przedstawienia raportu, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr 
Krzeszkiewicz poprosił o Komisję Skrutacyjną o przeprowadzenie głosowania nad treścią 
uchwały. Przedtem przypomniał, że prezentacja miała wyłącznie charakter informacyjny i nie 
jest częścią raportu. 

 
 

Głosowanie: w/s przyjęcia raportu z realizacji badania, o którym mowa w uchwale Nr 
XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 18 stycznia 2024 r. 

„za” – 16, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 6 
 
 



W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CVII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. 
uchylająca uchwałę LXIII/2/2018 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 24 stycznia 
2018 r. w sprawie regulaminu przyznawania honorowych patronatów stanowi załącznik nr 
15 do protokołu. 
 
 

Po głosowaniu Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz 
złożył wnioski o zmianę porządku obrad. Pierwszy dotyczył usunięcia z porządku obrad 
punktu dotyczącego uchylenia Komisji Rewizyjnej i punktu dotyczącego powołania Komisji 
Rewizyjnej. 
 
 

Głosowanie: w/s wniosków Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotra Krzeszkiewicza o zmianę porządku obrad (wskazanych powyżej) 

„za” – 22, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania Młodzieżowa Rada dokonała zmiany porządku obrad. 
 
 
Ad. 17 Projekt uchwały uchylającej uchwałę Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu usprawiedliwień nieobecności 
radnych podczas sesji. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz w obiegu 
prawnym Młodzieżowej Rady Miasta Poznania znajduje się uchwała w sprawie regulaminu 
nieobecności radnych podczas sesji. Dodał, że uchwała nie obowiązuje, z racji sprzeczności 
z postanowieniami Statutu – zgodnie z którym Młodzieżowa Rada nie może regulować 
takiego trybu i podważać tym samym przepisów uchwały Rady Miasta Poznania. W związku 
z czym poprosił o głosowanie w sprawie uchylenia uchwały. Poprosił o Komisję Skrutacyjną 
o przeprowadzenie głosowania nad treścią uchwały.  
 
 
Głosowanie: w/s uchylenia uchwały Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu usprawiedliwień nieobecności radnych 

podczas sesji. 

„za” – 22, „przeciw” – 0, „wstrzymało się” – 0 
 
 

W wyniku głosowania uchwała została podjęta. 

Uchwała nr CVIII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 7 lutego 2024 r. 



2024 r. uchylająca uchwałę Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 24 
stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu usprawiedliwień nieobecności radnych podczas sesji 
załącznik nr 16 do protokołu. 
 
 

Ad. 18. Zmiany osobowe w składach Komisji Młodzieżowej Rady. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz zapytał czy 
ktokolwiek chciałby zmienić przynależność do danej Komisji. Wobec braku zgłoszeń, punkt 
nie został zrealizowany. 
 
 
Ad. 19. Uzupełnione sprawozdanie z prac Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki przedstawił 
sprawozdanie z prac Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia. Wśród działań Komisji wymienił 
przyjęcia oświadczenia w/s sytuacji w pobliżu CH Posnania, a także dalsze potencjalne 
działania związane z tą sytuacją. 

Następnie, poinformował że mając na względzie przyjętą przez Radę uchwałę w sprawie 
przeprowadzenia badań – na ich podstawie Komisja zainicjuje działania, zorganizuje 
spotkania i rozpocznie nowe projekty.   
 
 
Ad. 20. Uzupełnione sprawozdanie z prac Komisji Kultury i Sportu. 

Wiceprzewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Wojciech Klimecki przedstawił 
sprawozdanie z prac Komisji Kultury i Sportu. Wśród działań Komisji wymienił plany 
organizacji wieczorów filmowych – na rozpoczęcie wakacji lub wiosny, a także otwarte 
spektakle dla młodzieży – w celu organizacji których ma zamiar podjąć współpracę z jedną 
z warszawskich grup artystycznych. Ponadto, z inicjatywy byłego członka Komisji pragnie 
zorganizować przeciwwagę dla Poznańskich Igrzysk Młodzieży Szkolnej – wydarzenie 
sportowe skierowane do młodzieży niezależnie od etapu edukacji. 
 
 

Ad. 21. Wolne głosy i wnioski. 

W ramach wolnych głosów i wniosków głos zabrał Przewodniczący Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz. Wspomniał, że dnia 23 lutego 2024 r. odbędzie się 79. 
rocznica zakończenia niemieckiej okupacji i walk o Poznań, z której to okazji jako 
Młodzieżowa Rada składamy kwiaty przy pomniku „Dzwonu Pokoju i Przyjaźni Między 
Narodami”. Z racji oficjalnego potwierdzenia zaproszeniem Prezydenta Jacka Jaśkowiaka, 
zapytał czy ktokolwiek z radnych chciałby wziąć udział w wydarzeniu. 

Następnie, Sekretarz Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Szymon Pepłoński 



poinformował, iż do Młodzieżowej Rady z zapytaniem o współpracę zwrócił się POSUM. 
Ponadto ponownie zachęcił radnych do zaobserwowania kanału „Poznań Przyciąga” na 
kanale Instagram. 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz dodał, że na 
ostatniej sesji  poprosił radnych o zapoznanie się z treścią miesięcznika „IKS”. Ponowił 
prośbę w tej sprawie. Na koniec poinformował, że są Młodzieżowa Rada otrzymała 
zaproszenie na dwie delegacje – do Opola, na którą pojedzie Przewodniczący Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania Piotr Krzeszkiewicz, Wiceprzewodnicząca Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania Adrianna Szałata oraz Członek Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Bartosz Gierzycki, natomiast do Krakowa – Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania Piotr Krzeszkiewicz oraz jedna inna osoba ze składu Rady. Dodał, że wstępnie 
otrzymaliśmy zaproszenie na Europejski Kongres Samorządowy w Mikołajkach – w tej 
sprawie informacje pojawią się później. 

Wobec braku innych komunikatów, Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
Piotr Krzeszkiewicz zamknął punkt porządku obrad. 
  



Ad. 22. Zamknięcie XIII Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

Przewodniczący Piotr Krzeszkiewicz podziękował zebranym za udział w sesji i oficjalnie 
zamknął obrady XIII sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania V kadencji. 

 
 
 

 
Przewodniczący Młodzieżowej Rady 

Miasta Poznania 
 
 
 

 
Piotr Krzeszkiewicz  

Sekretarz Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania 

 
 
 

 
Szymon Pepłoński 

 
  



Załącznik nr 1 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 
  

Porządek obrad 
XIII Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

V kadencji w dniu 7 lutego 2024 r.1 
 
 

1. Otwarcie sesji, powitanie gości i stwierdzenie kworum. 

2. Przedstawienie porządku obrad, rozpatrzenie wniosków o uzupełnienie 
porządku obrad. 

3. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Pani Nadii Szczereckiej.  

4. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Nikodemowi Nowickiemu.  

5. Projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Stanisławowi Białce.  

6. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia opinii Młodzieżowej Rady Miasta 
Poznania w sprawie obywatelskiego projektu uchwały Rady Miasta 
Poznania w/s wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta 
Poznania polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i 
terenów przeznaczanych pod małą retencję na terenie Miasta Poznania. 

7. Dyskusja w sprawie działań Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
związku z sygnałami mieszkańców miasta Poznania dotyczącymi 
niebezpiecznych sytuacji w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy 
ulicy Pleszewskiej 1 w Poznaniu.  

8. Projekt uchwały w sprawie wystosowania oświadczenia wobec sytuacji 
mających miejsce w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy ul. 
Pleszewskiej 1 w Poznaniu. 

9. Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia badania efektywności 
wykorzystania środków w ramach Funduszu Samorządów Uczniowskich 
oraz analizy oczekiwań interesariuszy w kontekście waloryzacji środków 
przyznawanych w ramach konkursu. 

10. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi „Świadomie Wybieram”.  

11. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie przeprowadzenia badań przez 
Komisję Polityki Społecznej i Zdrowia: 

 
1 z uwzględnieniem zmian wprowadzonych podczas XIII Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 



• dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia psychicznego oraz 
samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności 
lokalnej Miasta Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł 
wsparcia psychologicznego; 

• dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych przez uczniów szkół 
średnich, zlokalizowanych na obszarze Miasta Poznania. 

12. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu       
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi „Poznański Festiwal Nauki 
i Sztuki”. 

13. Projekt uchwały w sprawie udzielenia honorowego patronatu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania projektowi „#BezEkranowi”. 

14. Projekt uchwał w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania projektowi „ŚwiadomieNieBiorę”. 

15. Sprawozdanie z badania przeprowadzonego przez Komisję Transportu i 
Infrastruktury Miasta.  

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia raportu z realizacji badania, o którym 
mowa w uchwale Nr XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z 
dnia 18 stycznia 2024 r.  

17. Projekt uchwały uchylająca uchwałę Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady 
Miasta Poznania z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu 
usprawiedliwień nieobecności radnych podczas sesji. 

18. Zmiany osobowe w składach Komisji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

19. Uzupełnione sprawozdanie z prac Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia. 

20. Uzupełnione sprawozdanie z prac Komisji Kultury i Sportu.  

21. Wolne głosy i wnioski.  

22. Zamknięcie sesji.  
 
 



 
Załącznik nr 2 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 
Lista obecności podczas XIII Sesji w dniu 7 lutego 2024 r. 

 

l.p. IMIĘ I NAZWISKO PODPIS 

1 ADAMCZEWSKI Jakub V 

2 ANTONIUK Sofia V 

3 BIAŁKA Stanisław nieobecny 

4 BILSKI Bartosz nieobecny 

5 DEKIER Szczepan nieobecny 

6 FABIANOWICZ Piotr V 

7 FELENBERG Jakub nieobecny 

8 FOLTYN Maksymilian nieobecny 

9 GIERZYCKI Bartosz V 

10 GAWRYSIAK Joanna V 

11 GIETKA Wit nieobecny 

12 GILLA Norbert   V  

13 GLEZER Hubert nieobecny 

14 JASKÓLSKA Anastazja V 

15 JACASZEK Agata nieobecna 

16 JEZIORNY Jan nieobecny 

17 JÓŹWIAK Marcin V 

18 KACZMAREK Julia V 

19 KLIMECKI Wojciech V 

20 KAWCZYŃSKA Klaudia nieobecna 

21 KIRSZA Konrad nieobecny 

22 KOBUSIŃSKA Kinga V 

23 KOBYLACKA Hanna nieobecna 

 24 KONIECZNY Adam V 



25 KOPASZEWSKI Szymon nieobecny 

26 KORBIK Maksymilian V 

27 KORNAGA Maciej V 

28 KOZŁOWSKA Jagoda V 

29 KRZESZKIEWICZ Piotr V 

30 KURZAWSKI Mikołaj V 

31 MAJOWSKA Matylda nieobecna 

32 MALINOWSKA Natalia V 

33 MONTGOMERY Zak nieobecny 

34 MAŁEK Jakub nieobecny 

35 NOWICKI Nikodem V 

36 PEPŁOŃSKI Szymon V 

37 POBOJEWSKA Maria V 

38 POMIAN Kacper   V 

39 ROGUSZKA Hanna nieobecna 

40 STRYKOWSKI Michał nieobecny 

41 SZAŁATA Adrianna V 

42 SZCZERECKA Nadia nieobecna 

43 URBAN Blanka nieobecna 

44 TORŁOP Wojciech V 

45 WILCZYŃSKI Michał V 

46 WINNOWICZ Klaudia V 

47 WOŹNICZAK Lidia nieobecna 

       



  

Załącznik nr 3 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  
 
 

UCHWAŁA NR XCV/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta 

Poznania Pani Nadii Szczereckiej 
 

Na podstawie § 6 ust. 1 pkt. 3 i ust. 4 pkt. 1 w związku z ust. 3 Statutu Młodzieżowej Rady 

Miasta Poznania, stanowiącego załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta 

Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co 

następuję: 

§ 1 

 

Na wniosek Prezydium, Rada stwierdza wygaśnięcie mandatu członka V kadencji 

Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Pani Nadii Szczereckiej, reprezentującej XIV Liceum 

Ogólnokształcącego im. Kazimierza Wielkiego w Poznaniu.  

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 
 
 



  

Załącznik nr 4 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR XCVI/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta 

Poznania Panu Nikodemowi Nowickiemu 
 

Na podstawie § 6 ust. 1 pkt. 3 i ust. 4 pkt. 1 w związku z ust. 3 Statutu Młodzieżowej Rady 

Miasta Poznania, stanowiącego załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta 

Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co 

następuję: 

§ 1 

 

Na wniosek Prezydium, Rada stwierdza wygaśnięcie mandatu członka V kadencji 

Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Nikodemowi Nowickiemu, reprezentującemu VII 

Liceum Ogólnokształcące im. Dąbrówki w Poznaniu.  

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 



  

Załącznik nr 5 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR XCVII/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu członka Młodzieżowej Rady Miasta 

Poznania Panu Stanisławowi Białce 
 

Na podstawie § 6 ust. 1 pkt. 3 i ust. 4 pkt. 1 w związku z ust. 3 Statutu Młodzieżowej Rady 

Miasta Poznania, stanowiącego załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta 

Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co 

następuję: 

§ 1 

 

Na wniosek Prezydium, Rada stwierdza wygaśnięcie mandatu członka V kadencji 

Młodzieżowej Rady Miasta Poznania Panu Stanisławowi Białce, reprezentującemu Technikum 

TEB Edukacja w Poznaniu.  

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 
 
 



Załącznik nr 6 do protokołu nr 13/2024 z XIII Sesji 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w dniu 7 
lutego 2024 r.  
 
 

UCHWAŁA NR XCVIII/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 
 

w sprawie przyjęcia opinii w/s obywatelskiego projektu uchwały Rady Miasta Poznania 

(PU 32/24) w/s wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Poznania 

polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i terenów przeznaczanych 

pod małą retencję na terenie Miasta Poznania 

 
Na podstawie § 1 ust. 5 pkt. 2 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 
§ 1 

 
 
Młodzieżowa Rada Miasta Poznania przyjmuje opinię w sprawie obywatelskiego projektu 

uchwały Rady Miasta Poznania (PU 32/24) w/s wyznaczenia kierunków działania dla 

Prezydenta Miasta Poznania polegających na zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i 

terenów przeznaczonych pod małą retencję na terenie Miasta Poznania, której treść stanowi 

załącznik do niniejszej uchwały. 

 
§ 2 

 
 
Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 
 

§ 3 
 
 
Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 

 



 

 
 

Poznań, 7 lutego 2024 r. 
 

 

do PU 32/24  
Rada Miasta Poznania 
Plac Kolegiacki 17 
61-841 Poznań 

 
 

 
Opinia w/s obywatelskiego projektu uchwały Rady Miasta Poznania (PU 32/24) 

w/s wyznaczenia kierunków działania dla Prezydenta Miasta Poznania polegających na 

zachowaniu i powiększaniu terenów zieleni i terenów przeznaczanych pod małą retencję 

na terenie Miasta Poznania 

 
Młodzieżowa Rada Miasta Poznania po zapoznaniu się z przedłożonym projektem uchwały 

Rady Miasta Poznania opiniuje dokument pozytywnie. 

Projekt uwzględnia potrzebę zachowania równowagi między rozwojem miejskim a ochroną 

środowiska naturalnego, co jest istotne dla jakości życia mieszkańców. Rada stoi na stanowisku, 

że dla uwzględnienia różnorodnych potrzeb i celów dotyczących terenów zieleni przyjęcie 

spójnego dokumentu, będzie kluczowe dla skutecznego zarządzania nimi w dłuższej 

perspektywie czasowej, 

W zakresie postulatu dotyczącego alokacji odpowiednich środków finansowych na cele 

związane z ochroną i rozbudową terenów zieleni uznajemy, że inwestycje w ten obszar mogą 

przyczynić się do poprawy jakości życia mieszkańców oraz zapewnienia trwałego zachowania 

ekosystemów miejskich. 

W szczególności, doceniamy postulaty mieszkańców, które zostały uwzględnione w projekcie 

uchwały. Wskazują one na potrzebę kompleksowego podejścia do planowania przestrzennego, 

uwzględniając zarówno istniejące tereny zieleni, jak i te, które mogą być zagospodarowane w 

przyszłości. Dodatkowo, postulat dotyczący udziału mieszkańców w procesie decyzyjnym 



 

 

 
 
dotyczącym nabywania nieruchomości z przeznaczeniem m.in. pod obszary zieleni publicznej 

odzwierciedla demokratyczny charakter samorządu Miasta Poznania i angażowanie 

społeczności w kształtowanie otoczenia miejskiego. 

 

 
Radne i Radni Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 



Załącznik nr 7 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR XCIX/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie wystosowania oświadczenia wobec sytuacji mających miejsce w pobliżu 

Centrum Handlowego „Posnania” przy ul. Pleszewskiej 1 w Poznaniu 
 

Na podstawie § 13 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. 

Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania wystosowuje oświadczenie wobec sytuacji mających 

miejsce w pobliżu Centrum Handlowego „Posnania” przy ul. Pleszewskiej 1 w Poznaniu, 

którego treść stanowi załącznik do niniejszej uchwały.  

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 
 
 
 
  



 

  

 
 

Poznań, 20 stycznia 2024 r. 
 

OŚWIADCZENIE  
KOMISJI POLITYKI SPOŁECZNEJ I ZDROWIA 
MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

 
. 

 
Komisja Polityki Społecznej i Zdrowia, działając w imieniu Młodzieżowej Rady Miasta 

Poznania, wyraża głębokie zaniepokojenie w związku z ostatnimi incydentami, do których 
doszło na terenie Centrum Handlowego Posnania. Nasze społeczeństwo zasługuje na 
bezpieczne i spokojne miejsca publiczne, gdzie wszyscy obywatele mogą swobodnie korzystać 
z ofert obiektów handlowych, w których spędzają czas z rodziną i przyjaciółmi. 
 

Agresywne zachowania młodzieży, które miały miejsce w tym obiekcie, są nie do 
zaakceptowania. Uważamy, że każdy ma prawo do uczestnictwa w życiu społecznym bez obawy 
przed przemocą czy zastraszaniem. W przypadku, gdy dochodzi do takich sytuacji, należy 
podjąć stanowcze kroki w celu zapewnienia bezpieczeństwa i ochrony wszystkich 
mieszkańców. 
 

Zarówno Komisja ds. Polityki Społecznej i Zdrowia, Prezydium, jak również 
Młodzieżowa Rada Miasta Poznania jako całokształt,  gotowa jest do podjęcia współpracy z 
władzami lokalnymi i innymi instytucjami, aby opracować skuteczne strategie 
przeciwdziałania agresji w miejscach publicznych oraz propagowania pozytywnych zachowań 
wśród młodzieży. 
 

Jednocześnie informujemy, że Komisji podejmie odpowiednie działania w celu 
zrozumienia i przeciwdziałania zjawisku agresji w społeczeństwie. W związku z tym planujemy 
organizację spotkań z młodzieżą, we współpracy ze specjalistami zajmującymi się przemocą, 
psychologami i innymi ekspertami, którzy przybliżą podstawy zjawiska przemocy, dostarczą 
wiedzy na temat skutecznych metod reagowania na agresywne zachowania. 
 

Zachęcamy także społeczność lokalną do wspólnego działania, aby stworzyć 
środowisko, w którym każdy Poznaniak może czuć się bezpieczny i szanowany. 
 
 
 
Piotr Krzeszkiewicz 
Przewodniczący Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
 
 

Wojciech Klimecki 
Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia 

 
 
 



  

Załącznik nr 8 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR C/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie przeprowadzenia badania efektywności wykorzystania środków w ramach 

Funduszu Samorządów Uczniowskich oraz analizy oczekiwań interesariuszy w 

kontekście waloryzacji środków przyznawanych w ramach konkursu 

Na podstawie § 13 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. 

Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania przeprowadza badanie efektywności wykorzystania 

środków w ramach Funduszu Samorządów Uczniowskich oraz analizy oczekiwań 

interesariuszy w kontekście waloryzacji środków przyznawanych w ramach konkursu przez 

organ Młodzieżowej Rady, o którym mowa w uchwale nr VIII/5/2022 Młodzieżowej Rady 

Miasta Poznania z dnia 16 listopada 2022 r. w sprawie utworzenia Komisji Edukacji i Nauki 

Młodzieżowej Rady Miasta Poznania.  

 

§ 2 

 

Młodzieżowa Rada przyjmuje strategię przeprowadzenia badania, stanowiącą załącznik do 

niniejszej uchwały. 

 

§ 3 

 

Młodzieżowa Rada zezwala na dokonywanie zmian w strategii przeprowadzenia badania, w 

drodze uchwały organu o którym mowa w § 3 lub poprzez przeprowadzenie głosowania 



  

wewnątrz organu z wykorzystaniem środków komunikacji na odległość, które wskaże 

Przewodniczący Młodzieżowej Rady w drodze pisma okólnego.  

 

§ 4 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

§ 5 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Edukacji i Nauki. 

 

  



  

SCHEMAT PRZEPROWADZENIA BADANIA  

w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia 
psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności lokalnej 

Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł wsparcia psychologicznego  

 

Ilekroć w dokumencie występuję słowo „organ” – rozumie się przez to organ Młodzieżowej Rady, który 
na mocy uchwały, do której dokument stanowi załącznik został wskazany do przeprowadzenia badania, 
o którym mowa w tytule dokumentu.  

 

Organ, któremu powierza się badanie, o którym mowa w tytule przeprowadzi je zgodnie z zasadami 
etycznymi i dążącymi do zapewnienia jak najbardziej rzetelnej metodologii badań. W związku z 
powyższym: 

- zostanie przeprowadzone badanie metodą Computer-Assisted Web Interview – wykorzystując 
system zbierania danych i informacji poprzez wypełnianie ankiety, będący przyjętym zwyczajowo do 
przeprowadzenia tego typu badań w Urzędzie Miasta Poznania; 

- zostanie przeprowadzona debata na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania – dotycząca tematu, o którym mowa w tytule badania.  

W ramach przeprowadzonego badania metodą CAWI, organ przygotuje ankietę, konsultując się w tej 
sprawie z członkami Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta Poznania i Pełnomocnik Prezydenta Miasta 
Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej.  

Ankieta przed publikacją przez organ podlega zatwierdzeniu przez Przewodniczącego Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania. O jej ostatecznej konstrukcji organ decyduje w drodze uchwały, podjętej zwykłą 
większością głosów w obecności co najmniej połowy członków wchodzących w skład organu. Pytania 
nie mogą wykraczać poza zakres, do którego Młodzieżowa Rada upoważniła organ.  

Organ upoważnia się do zebrania danych na temat: 

 - wieku i płci osoby wypełniającej ankietę  

 - typu szkoły, do której uczęszcza badany 

 - ogólnej oceny badanego, co do stanu zdrowia fizycznego i psychicznego 

 - częstotliwości uprawniania sportu 

 - aktywności pozalekcyjnych badanego 

 - akceptacji środowiskowej 

 - obszaru edukacji zdrowotnej, który badany chciałby lepiej poznać 

 - najczęstszych sytuacji stresowych badanego 

 - stanu wiedzy na temat związane ze zdrowiem psychicznym 

 - oceny sytuacji związanej z dostępnością psychologów w Poznaniu 

 - bezpieczeństwa geopolitycznego 

 - tematów dotyczących wpływu wojny na Ukrainie na życie badanego 

 - wpływu mediów społecznościowych na życie badanego 



  

 - izolacji społecznej 

 - poglądu dot. tematów społecznych 

 

Strategia podlega zmianie na zasadach przewidzianych w uchwale Młodzieżowej Rady. Ustala się, że 
podstawowym celem badania jest zebranie opinii co do stanu psychicznego młodych mieszkańców i 
mieszkanek Miasta Poznania. 

Organ przedstawia raport z przeprowadzonych badań, który podlega zatwierdzeniu przez 
Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, przed rozpoczęciem ewentualnego dialogu z 
przedstawicielami Urzędu Miasta Poznania, miejskich jednostek organizacyjnych i innych podmiotów, 
których formy działania pokrywają się z przedmiotem badania.  

Formy współpracy z innymi podmiotami – z wyłączeniem Urzędu Miasta Poznania – przy realizacji 
badania muszą zostać zgłoszone Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady, który informuje Radę za 
pośrednictwem środków umożliwiających komunikację na odległość o planie rozpoczęcia współpracy, 
a następnie: 

a) w przypadku, gdy nie zostanie zgłoszony sprzeciw – decyduje Przewodniczący 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, po uzyskaniu opinii członków Prezydium; 

b) w przypadku, gdy zostanie zgłoszony sprzeciw – decyduje Młodzieżowa Rada w drodze 
głosowania przeprowadzonego za pośrednictwem środków umożliwiających komunikację na 
odległość, zorganizowanego przez Przewodniczącego Młodzieżowej Rady. 
 

W przypadku, gdy w ocenie Przewodniczącego nawiązanie współpracy będzie kolidowało z zasadami, 
określonymi w Statucie Młodzieżowej Rady może on: 

a) wstrzymać przekazanie informacji do czasu dokonania wykładni na tle stosowania Statutu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania; 

b) na wniosek oraz/lub po uzyskaniu opinii Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
oraz Pełnomocnik Prezydenta Miasta Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej w 
tej sprawie zakazać współpracy.  

 

 

 

 

 

 

 



  

Załącznik nr 9 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR CI/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

projektowi „Świadomie Wybieram” 

Na podstawie § 1 ust. 5 pkt. 10 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania udziela honorowego patronatu projektowi „Świadomie 

Wybieram”. 

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 



Załącznik nr 10 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

UCHWAŁA NR CII/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia 

psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności lokalnej 

Miasta Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł wsparcia psychologicznego

Na podstawie § 13 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. 

Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

§ 1

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania przeprowadza badanie dotyczącego kształtowania wizji 

stanu zdrowia psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności 

lokalnej Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł wsparcia psychologicznego, przez 

organ Młodzieżowej Rady, o którym mowa w uchwale nr X/5/2022 Młodzieżowej Rady Miasta 

Poznania z dnia 16 listopada 2022 r. w sprawie utworzenia Komisji Polityki Społecznej i 

Zdrowia Młodzieżowej Rady Miasta Poznania.  

§ 2

Młodzieżowa Rada przyjmuje strategię przeprowadzenia badania, stanowiącą załącznik do 

niniejszej uchwały. 

§ 3

Młodzieżowa Rada zezwala na dokonywanie zmian w strategii przeprowadzenia badania, po 

uzyskaniu zgody Rady w drodze uchwały lub poprzez przeprowadzenie głosowania 



wykorzystaniem środków komunikacji na odległość, które wskaże Przewodniczący 

Młodzieżowej Rady w drodze pisma okólnego.  

§ 4

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

§ 5

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia. 



  

SCHEMAT PRZEPROWADZENIA BADANIA  

w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego kształtowania wizji stanu zdrowia 
psychicznego oraz samopoczucia młodzieży, będącej uczestnikami społeczności lokalnej 

Poznania, z uwzględnieniem potencjalnych źródeł wsparcia psychologicznego  

 

Ilekroć w dokumencie występuję słowo „organ” – rozumie się przez to organ Młodzieżowej Rady, który 
na mocy uchwały, do której dokument stanowi załącznik został wskazany do przeprowadzenia badania, 
o którym mowa w tytule dokumentu.  

 

Organ, któremu powierza się badanie, o którym mowa w tytule przeprowadzi je zgodnie z zasadami 
etycznymi i dążącymi do zapewnienia jak najbardziej rzetelnej metodologii badań. W związku z 
powyższym: 

- zostanie przeprowadzone badanie metodą Computer-Assisted Web Interview – wykorzystując 
system zbierania danych i informacji poprzez wypełnianie ankiety, będący przyjętym zwyczajowo do 
przeprowadzenia tego typu badań w Urzędzie Miasta Poznania; 

- zostanie przeprowadzona debata na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania – dotycząca tematu, o którym mowa w tytule badania.  

W ramach przeprowadzonego badania metodą CAWI, organ przygotuje ankietę, konsultując się w tej 
sprawie z członkami Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta Poznania i Pełnomocnik Prezydenta Miasta 
Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej.  

Ankieta przed publikacją przez organ podlega zatwierdzeniu przez Przewodniczącego Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania. O jej ostatecznej konstrukcji organ decyduje w drodze uchwały, podjętej zwykłą 
większością głosów w obecności co najmniej połowy członków wchodzących w skład organu. Pytania 
nie mogą wykraczać poza zakres, do którego Młodzieżowa Rada upoważniła organ.  

Organ upoważnia się do zebrania danych na temat: 

 - wieku i płci osoby wypełniającej ankietę  

 - typu szkoły, do której uczęszcza badany 

 - ogólnej oceny badanego, co do stanu zdrowia fizycznego i psychicznego 

 - częstotliwości uprawniania sportu 

 - aktywności pozalekcyjnych badanego 

 - akceptacji środowiskowej 

 - obszaru edukacji zdrowotnej, który badany chciałby lepiej poznać 

 - najczęstszych sytuacji stresowych badanego 

 - stanu wiedzy na temat związane ze zdrowiem psychicznym 

 - oceny sytuacji związanej z dostępnością psychologów w Poznaniu 

 - bezpieczeństwa geopolitycznego 

 - tematów dotyczących wpływu wojny na Ukrainie na życie badanego 

 - wpływu mediów społecznościowych na życie badanego 



  

 - izolacji społecznej 

 - poglądu dot. tematów społecznych 

 

Strategia podlega zmianie na zasadach przewidzianych w uchwale Młodzieżowej Rady. Ustala się, że 
podstawowym celem badania jest zebranie opinii co do stanu psychicznego młodych mieszkańców i 
mieszkanek Miasta Poznania. 

Organ przedstawia raport z przeprowadzonych badań, który podlega zatwierdzeniu przez 
Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, przed rozpoczęciem ewentualnego dialogu z 
przedstawicielami Urzędu Miasta Poznania, miejskich jednostek organizacyjnych i innych podmiotów, 
których formy działania pokrywają się z przedmiotem badania.  

Formy współpracy z innymi podmiotami – z wyłączeniem Urzędu Miasta Poznania – przy realizacji 
badania muszą zostać zgłoszone Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady, który informuje Radę za 
pośrednictwem środków umożliwiających komunikację na odległość o planie rozpoczęcia współpracy, 
a następnie: 

a) w przypadku, gdy nie zostanie zgłoszony sprzeciw – decyduje Przewodniczący 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, po uzyskaniu opinii członków Prezydium; 

b) w przypadku, gdy zostanie zgłoszony sprzeciw – decyduje Młodzieżowa Rada w drodze 
głosowania przeprowadzonego za pośrednictwem środków umożliwiających komunikację na 
odległość, zorganizowanego przez Przewodniczącego Młodzieżowej Rady. 
 

W przypadku, gdy w ocenie Przewodniczącego nawiązanie współpracy będzie kolidowało z zasadami, 
określonymi w Statucie Młodzieżowej Rady może on: 

a) wstrzymać przekazanie informacji do czasu dokonania wykładni na tle stosowania Statutu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania; 

b) na wniosek oraz/lub po uzyskaniu opinii Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
oraz Pełnomocnik Prezydenta Miasta Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej w 
tej sprawie zakazać współpracy.  

 

 

 

 

 

 

 



Załącznik nr 11 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

UCHWAŁA NR CIII/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych 

przez uczniów szkół średnich, zlokalizowanych na obszarze Miasta Poznania 

Na podstawie § 13 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. 

Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

§ 1

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania przeprowadza w sprawie przeprowadzenia badania 

dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych przez uczniów szkół średnich, zlokalizowanych 

na obszarze Miasta Poznania, przez organ Młodzieżowej Rady, o którym mowa w uchwale nr 

X/5/2022 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 16 listopada 2022 r. w sprawie 

utworzenia Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia Młodzieżowej Rady Miasta Poznania.  

§ 2

Młodzieżowa Rada przyjmuje strategię przeprowadzenia badania, stanowiącą załącznik do 

niniejszej uchwały. 

§ 3

Młodzieżowa Rada zezwala na dokonywanie zmian w strategii przeprowadzenia badania, po 

uzyskaniu zgody Rady w drodze uchwały lub poprzez przeprowadzenie głosowania 

wykorzystaniem środków komunikacji na odległość, które wskaże Przewodniczący 

Młodzieżowej Rady w drodze pisma okólnego.  



§ 4

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

§ 5

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia. 



  

SCHEMAT PRZEPROWADZENIA BADANIA  

w sprawie przeprowadzenia badania dotyczącego wyzwań i trudności napotykanych przez 
uczniów szkół średnich, zlokalizowanych na obszarze Miasta Poznania 

Ilekroć w dokumencie występuję słowo „organ” – rozumie się przez to organ Młodzieżowej Rady, który 
na mocy uchwały, do której dokument stanowi załącznik został wskazany do przeprowadzenia badania, 
o którym mowa w tytule dokumentu.  

 

Organ, któremu powierza się badanie, o którym mowa w tytule przeprowadzi je zgodnie z zasadami 
etycznymi i dążącymi do zapewnienia jak najbardziej rzetelnej metodologii badań. W związku z 
powyższym: 

- zostanie przeprowadzone badanie metodą Computer-Assisted Web Interview – wykorzystując 
system zbierania danych i informacji poprzez wypełnianie ankiety, będący przyjętym zwyczajowo do 
przeprowadzenia tego typu badań w Urzędzie Miasta Poznania; 

- zostanie przeprowadzona debata na posiedzeniu Komisji Polityki Społecznej i Zdrowia 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania – dotycząca tematu, o którym mowa w tytule badania.  

W ramach przeprowadzonego badania metodą CAWI, organ przygotuje ankietę, konsultując się w tej 
sprawie z członkami Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta Poznania i Pełnomocnik Prezydenta Miasta 
Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej.  

Ankieta przed publikacją przez organ podlega zatwierdzeniu przez Przewodniczącego Młodzieżowej 
Rady Miasta Poznania. O jej ostatecznej konstrukcji organ decyduje w drodze uchwały, podjętej zwykłą 
większością głosów w obecności co najmniej połowy członków wchodzących w skład organu. Pytania 
nie mogą wykraczać poza zakres, do którego Młodzieżowa Rada upoważniła organ.  

Organ upoważnia się do zebrania danych na temat: 

 - wieku i płci osoby wypełniającej ankietę  

 - typu szkoły, do której uczęszcza badany 

 - miejsca zamieszkania badanego 

 - częstotliwości korzystania z komunikacji miejskiej 

 - ogólnej opinii badanego nt. komunikacji miejskiej  

- komfortu korzystania z usług oferowanych przez jednostkę właściwą miasta/gminy/powiatu  
oferującej usługi komunikacji publicznej 

- infrastruktury komunikacyjnej  

- miejsc w Poznania, w których można rozwijać pasje 

- oceny Miasta Poznania jako ośrodka naukowego i akademickiego 

- ogólnej opinii nt. miejsc do rekreacji na terenie Miasta Poznania 

- zagadnień powiązanych z ofertą kulturalną Miasta Poznania 

- kwestii swobody wyrażania poglądów w Poznaniu 

- form aktywności obywatelskiej  



  

Strategia podlega zmianie na zasadach przewidzianych w uchwale Młodzieżowej Rady. Ustala się, że 
podstawowym celem badania jest zebranie opinii co do stanu problemów społeczności uczniowskiej 
Miasta Poznania. 

Organ przedstawia raport z przeprowadzonych badań, który podlega zatwierdzeniu przez 
Przewodniczącego Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, przed rozpoczęciem ewentualnego dialogu z 
przedstawicielami Urzędu Miasta Poznania, miejskich jednostek organizacyjnych i innych podmiotów, 
których formy działania pokrywają się z przedmiotem badania.  

Formy współpracy z innymi podmiotami – z wyłączeniem Urzędu Miasta Poznania – przy realizacji 
badania muszą zostać zgłoszone Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady, który informuje Radę za 
pośrednictwem środków umożliwiających komunikację na odległość o planie rozpoczęcia współpracy, 
a następnie: 

a) w przypadku, gdy nie zostanie zgłoszony sprzeciw – decyduje Przewodniczący 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, po uzyskaniu opinii członków Prezydium; 

b) w przypadku, gdy zostanie zgłoszony sprzeciw – decyduje Młodzieżowa Rada w drodze 
głosowania przeprowadzonego za pośrednictwem środków umożliwiających komunikację na 
odległość, zorganizowanego przez Przewodniczącego Młodzieżowej Rady. 
 

W przypadku, gdy w ocenie Przewodniczącego nawiązanie współpracy będzie kolidowało z zasadami, 
określonymi w Statucie Młodzieżowej Rady może on: 

a) wstrzymać przekazanie informacji do czasu dokonania wykładni na tle stosowania Statutu 
Młodzieżowej Rady Miasta Poznania; 

b) na wniosek oraz/lub po uzyskaniu opinii Prezydium Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 
oraz Pełnomocnik Prezydenta Miasta Poznania ds. młodzieży i współpracy akademickiej w 
tej sprawie zakazać współpracy.  

 

 

 

 

 

 

 



  

Załącznik nr 12 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR CIV/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

wydarzeniu "Poznański Festiwal Nauki i Sztuki" 

Na podstawie § 1 ust. 5 pkt. 10 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania udziela honorowego patronatu wydarzeniu „Poznański 

Festiwal Nauki i Sztuki”. 

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 

 
 
 
 
 



  

Załącznik nr 13 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR CV/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

projektowi „#BezEkranowi” 

Na podstawie § 1 ust. 5 pkt. 10 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania udziela honorowego patronatu projektowi 

„#BezEkranowi”. 

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 

 
 



  

Załącznik nr 14 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR CVI/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie udzielenia honorowego patronatu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania 

projektowi "ŚwiadomieNieBiorę" 

Na podstawie § 1 ust. 5 pkt. 10 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego 

załącznik do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. 

(Dz. Urz. Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania udziela honorowego patronatu projektowi 

"ŚwiadomieNieBiorę" 

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 



  

Załącznik nr 15 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR CVII/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

w sprawie przyjęcia raportu z realizacji badania, o którym mowa w uchwale Nr 

XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 18 stycznia 2024 r. 

Na podstawie § 13 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. 

Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania przyjmuje raport z realizacji badania, o którym mowa w 

uchwale Nr XCII/5/2024 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 18 stycznia 2024 r. 

 

§ 2 

 

Młodzieżowa Rada wobec postanowienia § 1 uznaje badania za zrealizowane i zezwala na 

podjęcie przez Komisję Transportu i Infrastruktury Miasta konsultacji z przedstawicielami 

właściwych jednostek organizacyjnych Miasta Poznania. 

 

§ 3 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

  



  

§ 4 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 

 
 
 



  

Załącznik nr 16 do protokołu nr 13/2024 z XIII 
Sesji Młodzieżowej Rady Miasta Poznania w 
dniu 7 lutego 2024 r.  

 

UCHWAŁA NR CVIII/5/2024 

MŁODZIEŻOWEJ RADY MIASTA POZNANIA 

z dnia 7 lutego 2024 r. 

uchylająca uchwałę Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady Miasta Poznania z dnia 24 

stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu usprawiedliwień nieobecności radnych podczas 

sesji 

Na podstawie § 13 ust. 1 Statutu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania, stanowiącego załącznik 

do uchwały Nr LXIII/993/VI/2014 Rady Miasta Poznania z dnia 25 lutego 2014 r. (Dz. Urz. 

Woj. Wlkp. z 2022 r. poz. 8291) uchwala się, co następuję: 

 

§ 1 

 

Młodzieżowa Rada Miasta Poznania uchyla uchwałę Nr LXIV/2/2018 Młodzieżowej Rady 

Miasta Poznania z dnia 24 stycznia 2018 r. w sprawie regulaminu usprawiedliwień 

nieobecności radnych podczas sesji. 

 

§ 2 

 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia.  

 

§ 3 

 

Wykonanie uchwały powierza się Przewodniczącemu Młodzieżowej Rady Miasta Poznania. 
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